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Na linke M-Rosy / Do Vašej pozornosti 

Posledné posolstvo Panny Márie – Vládkyne sveta, zo dňa 17. septembra 2004, 

Pri brale, kataster Malé Ozorovce  

Amen, amen, amen! 

Moje milované deti!  

Moja návšteva medzi vami je posledná. Tieto slová, ktoré ste 

počúvali, sú z Neba. Boh Syn ma k vám poslal, aby skrze mňa vás 

varoval pred Božou spravodlivosťou. Ona je tu. Počujte moje 

posledné slová! Som vaša Matka. Nezabúdajte! Zostávam vo 

vašich srdciach, ktoré ma milujú. Milujú môjho Syna. Veľmi draho 

za vašu spásu zaplatil. 

Milovaní! Opakujte si tieto slová, ktoré som vám sprostredkovala. 

V nich nájdete silu, pokoj a odhodlanie niesť svoj kríž až do konca. 

Budem vás v nebeskej sláve všetkých očakávať. Tešte sa na 

večnosť a pripravujte sa na ňu. Milujem vás, dietky moje! Moje 

Srdce je prítomné v každom jednom z vás, vo vašich srdciach. 

Zostávam s vami takto navždy spojená a prítomná aj tu na tomto 

mieste. Zostávajte v modlitbe, úprimne a s láskou. Vaša nežná 

Matka. Čakám na vás v Nebi. Bojujte boj s diablom. Víťazstvo je 

naše. Milujem vás! Ďakujem vám za obety, modlitby i vyznania. 
Predkladám ich pred trón Najvyššieho Boha. Amen, amen, amen! 

Sprostredkovala: Sestra Agáta Burejová 

 

Predplatné 2005 

Milí naši čitatelia – predplatitelia! 

Opäť je tu čas predplatného. Očakáva nás rok 2005. Veríme, 

že Vám aj naďalej budeme môcť sprostredkovávať informácie, 

potrebné pre duchovnú orientáciu. V tomto čísle nájdete 

šek, ktorým si predplatíte M ROSU – ak sa tak 
rozhodnete -  na budúci rok 2005. 

Predplatné sa nemení, napriek neustálemu zdražovaniu. Táto 

výhoda sa Vám hneď prejaví, keď si porovnáte, žeročné 

predplatné aj s poštovným Vás vyjde na 380 Sk, ale keď 

si budete M ROSU kupovať mesačne, ročne vás vyjde 

na 396 Sk. Okrem toho pri predplatení nám vlastne finančne 

veľmi pomôžete! 

Niektorí si M ROSU predplatili už v predstihu - tak si 
priložený šek môžu odložiť. 

Prosíme, pošlite predplatné čo najskôr!   
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Tvoja Archa 

 Milí priatelia, niekedy v septembri som sa „zatúlal“ do istej farnosti. Šiel som  rovno na sv. 

omšu. Farnosť mala hody, kostol bol krásne vyzdobený.  Dievčatá v krojoch, v tvárach 

očakávanie. Pocítil som rodinnú atmosféru. Určite to poznáte - objíme  vás až také teplo, keď 

vnímate rovnakého ducha okolo seba. Kostol bol nabitý. Kňaz kázal aj o Medžugorí. 

Pri vchode na stolíku som videl našu Rosu. Po sv. omši, po ktorej sa kňaz prihovoril  k svojim farníkom 

ako otec, on sám začal spievať známu medžugorskú pieseň Gospa, Majka moja.  To všetko sa mi zdalo 
ako sen. Kde sa nachádza tá farnosť? Predstavte si, že na Slovensku... 

V posledných správach sestry Emmanuely sa uvádza otázka jedného špa- 

nielskeho kňaza na medžugorskom stretnutí: Čo mám robiť, aby bol môj kostol stále tak plný, ako 
dnes?  Odpoveď je jasná - je to Mária, ktorá dnes plní kostoly, nie krásne ornáty, ani teológia... 

V jednom z listov redakcii čítam: „Veľmi sa venujete Sečovciam. To ešte neznamená, že keď vy im veríte, 

že im veria aj ostatní čitatelia...“  Taktiež niektorí naši čitatelia odhlasujú Rosu. Ale Rosa sa nemôže 

spreneveriť svojmu poslaniu. Niekedy sa mi zdá, akoby mnohí Rosu poriadne nečítali, aj keď si ju kúpia. 

Pretože by vedeli, že dnešný stav avizujem už od februára tohto roku. A triedenie prišlo. Je tu... My 

tu  nie sme na to, aby sme ľuďom niečo nanucovali.  Proste ich informujeme o tom, čo je pre nás 

neodškriepiteľnou skutočnosťou.  

Sečovce nie sú nejakým  miestom, v ktorom sa Selecký zhliadol. M ROSA nie je nijaké „povinné čítanie“. 

Tak ako Panna Mária nepresviedča ľudí, že existuje. Prišla im niečo povedať a pokúsiť sa zachrániť 

každého z nás. Panna Mária prišla  ľudí zobudiť, ako sa vyjadrila. Máme však slobodnú vôľu, ide  o našu 

dobrovoľnosť. Boj, ktorý prichádza, je aj tvojím bojom. Máriino Srdce je poslednou, apokalyptickou 

Archou. A tak niektorí do nej nastupujú. Dvere Archy však nebudú otvorené donekonečna... 

Anton Selecký 

  



4 
 

Panna Mária v Sečovciach 

Misia Pri brale pokračuje  

aj po 17. septembri 2004 

  

Víťazstvo je naše 

  

Vládkyňa sveta sa rozlúčila *  ThDr. Michal Hospodár opäť Pri brale  *  O. Ján Sabol pozýva 
pútnikov * Odkaz sestry Agáty * Vznik  pobočky  Magnificat Bralo 

  

Je pekný, takmer štandardný jesenný deň. Pútnici, prítomní Pri brale, sú zasiahnutí. Panna 

Mária sa lúči... A predsa – všetci sme vedeli, že už dlho nebude hovoriť. Moja návšteva medzi 
vami je posledná... 

Tieto slová, ktoré ste počúvali, sú z Neba... Hlavou mi beží 

celkom čerstvá spomienka. „Manipulácia“, nemocničné 

vyšetrenie. Falošné posolstvo, rozbité pútnické 

miesto...Ukázal silu svojho ramena, rozptýlil tých, čo 
v srdci pyšne zmýšľajú... 

Sestra Agáta stojí v civile, pred ľuďmi, ktorí 

nepodľahli  tlaku ani obavám. Tieto slová sú z 

Neba... Kňaz Ján Sabol stojí v červenom ornáte pred 

Agátou a pred hovorcom exarchu Mons. Chautura, Dr. 

Michalom Hospodárom, ktorý opäť prišiel do Sečoviec, 

ako to vo svojom liste o. z. Magnificat sľúbil Mons. Milan 
Chautur.  

Môj Syn ma k vám poslal, aby vás varoval pred 
Božou spravodlivosťou. Ona je tu! 

Právny stav. Bezprávny stav. Moc peňazí, funkcií... 

Tendre, granty, ičá, dičá, kontá... Firmy. Myslite 

Aegonomicky! Šetrite na dôchodky! Svet biznisu. Svet 
dravcov a obetí. 

Mocnárov zosadil z trónov a povýšil ponížených...  

Počujte moje posledné slová...! Som vaša Matka. 

Nezabúdajte... Zostávam vo vašich srdciach, ktoré ma milujú. Milujú môjho Syna. Veľmi draho 
za vašu spásu zaplatil! 

Stromy neskorého leta ševelia tajuplnou rečou. Sestra Agáta si zapisuje slová. Posledné posolstvo 

Vládkyne sveta. Pri brale je niekoľko stovák stíchnutých sŕdc. 

Hľa, od tejto chvíle blahoslaviť ma budú všetky pokolenia, lebo veľké veci mi urobil Ten, ktorý 

je mocný. Znelo prvé posolstvo Panny Márie ...Milovaní! Opakujte si tieto slová, ktoré som vám 
sprostredkovala. V nich nájdete silu, pokoj a odhodlanie niesť svoj kríž až do konca. 
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O. Ján Sabol sa modlí bolestný ruženec. Po ňom nasleduje veľkopôstny moleben.  Je tesne po sviatku 

Povýšenia Sv. kríža.  Potom už znie zasvätenie Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie: 

Matka Milosrdenstva, Kráľovná Neba a zeme, útočište hriešnikov, my všetci sa zasväcujeme 

zvláštnym spôsobom Tvojmu Nepoškvrnenému Srdcu. 

Budem vás v nebeskej sláve všetkých očakávať. Tešte sa na večnosť a pripravujte sa na ňu. 
Milujem vás, dietky moje! Moje Srdce je prítomné v každom  jednom z vás, vo vašich srdciach. 

Do roka a do dňa. Celý rok... Aké zvláštne udalosti. Z mesiaca na mesiac sa tu odvíjala dráma Tvojho 

príchodu. Dráma o mnohých dejstvách, s určenými i dobrovoľnými účastníkmi, s rôznymi úlohami. 
Striedal sa tu strach a dôvera, úprimnosť i intrigy. Láska i nenávisť. Dráma sa končí...(?) 

Zostávam s vami takto navždy spojená a prítomná  aj tu na tomto mieste. Zostávajte v 

modlitbe, úprimne a s láskou. Vaša nežná Matka. 

Hladných nakŕmil dobrotami a bohatých prepustil naprázdno... Ruky s ružencami sa chvejú. Čo 

bude ďalej? Aké scenáre boja proti tomuto miestu sa chystali? Matka sa lúči... Boh počkal na naše 
rozhodnutia. A čaká ďalej. 

Čakám vás v Nebi. Bojujte boj s diablom. Víťazstvo je naše. Milujem vás! Ďakujem vám za 
obety, modlitby i vyznania. Predkladám ich pred trón Najvyššieho Boha. Amen, amen, amen... 

Vojsko sa zoraďuje. Vojsko, víťazné vojsko, ktorému velíš, Mária! A ktoré sa dáva na pochod. 

Ujal sa Izraela, lebo pamätá na milosrdenstvo, ako sľúbil našim otcom, Abrahámovi a jeho 

potomstvu naveky... 
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Po skončení programu sestra Agáta povedala: 

Panna Mária chce, aby sme jej pomohli v boji za spásu duší. Za záchranu duší. Určite jej 

pomôžeme modlitbou svätého ruženca, zasvätením sa jej Nepoškvrnenému Srdcu a modlitbou 

k Božiemu milosrdenstvu. Aj naďalej sa budeme tuná stretávať poobede o tretej hodine, v 

nedeľu a vo sviatok, kto chce, aj sedemnásteho tak isto. V duchu sa spojme v modlitbách každý 
deň v hodine smrti nášho Spasiteľa Ježiša Krista o tretej popoludní. 

A pomôžeme zachraňovať duše, svoje, svojich najbližších, drahých, všetky duše na celom 

svete. 

O. Ján Sabol pozval pútnikov na sv. omšu, ako aj na nasledujúce stretnutie Pri brale, ktoré sa 

uskutoční v nedeľu,  dňa 17. októbra 2004. 

Sv. omša pre pútnikov sa konala o 16. hodine v gréckokatolíckom kostole v Malých 
Ozorovciach. Homíliu povedal o. ThDr. Michal Hospodár. 

         (Prinášame ju v tejto rubrike nižšie.) 

O dva dni, v nedeľu, sa Pri brale zišla podľa oznámenia sestry Agáty skupinka 50 ľudí, aby 
začala nedeľné modlitbové stretnutia na tomto mieste. Stretnutie trvalo jednu hodinu. 

Ako sme už oznámili, sestra Agáta sa stala aktivistkou nášho združenia. Bude aj naďalej 
pôsobiť v Sečovciach Pri brale. 

Môžete jej písať - zatiaľ - na našu bratislavskú adresu:  Magnificat o. z., M ROSA, P. O. Box 147, 

814 99 Bratislava 1. E-mailovú poštu jej môžete adresovať na:agatocka@orangemail.sk. 

V niektorých listoch rezonuje obava nad  „neposlušnosťou“ sestry Agáty. Oznamujeme, že sestra Agáta na 
svoju žiadosť bola zástupcom Svätého Otca riadne uvoľnená z rehoľného spoločenstva OSBM. 

Všetkých, ktorí sa v júni a v júli zúčastnili podpisovej akcie za jej prítomnosť Pri brale ešte ako rehoľnej 

sestry, evidujeme ako spoločenstvo Víťaznej armády Panny Márie, ako ju ona sama ohlásila. Členstvo je, 

samozrejme, dobrovoľné. Pôsobnosť a rozvoj Víťaznej  armády Panny Márie budeme pravidelne uvádzať 

na stránkach M ROSY. 

          Anton SELECKÝ 

 

Spojme svoje sily 

Sestra Agáta Burejová vám všetkým adresuje ešte tieto slová: 

Mária, naša nežná Matka, nás vyzýva k úprimnej modlitbe za celý svet, za 

spásu duší. Jej naliehavé slová nemožno nebrať vážne. VERNÉ DETI 

MILUJÚ! Milujme ju aj my. Dajme sa ňou viesť. Odovzdajme jej svoje 

životy zasvätením sa jej Nepoškvrnenému Srdcu. 

„Diabol veľmi zúri. Chce vás odvrátiť od modlitby. No vy sa 

nedajte. Ja zvíťazím. Moje víťazstvo je isté.“ (slová Panny Márie zo 
dňa 17. júla 2004) 

Ak chceš aj ty zvíťaziť nad temnotou zla, nad najväčším nepriateľom duší, 

pridaj sa k Márii každodenným zasvätením sa jej Nepoškvrnenému Srdcu, 

modlitbou sv. ruženca a vyprosuj Božie milosrdenstvo za spásu všetkých 

duší. Denne sa môžeme takto duchovne spájať v boji proti diablovi. Sama 

Mária nás k tomu povzbudzuje. Takýmto spôsobom sa stávame členmi jej 

mailto:agatocka@orangemail.sk
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„Víťaznej armády“. Neváhaj a pridaj sa k modlitbovému spoločenstvu, ktoré sa bude schádzať 

každého 17. v mesiaci o 15.00 h Pri brale. 

„Víťazstvo je naše.“  (Panna Mária 17. septembra 2004) 

* * * * * * * * 

Milí priatelia, prosíme Vás o modlitby za sestru Agátu a za dielo Panny Márie na Slovensku a jej úmysly so 

Slovenskom! 

Zmenou stanov nášho združenia sme založili  pobočku o. z. Magnificat pod názvom Magnificat – 

Bralo so sídlom v Sečovciach. Táto naša pobočka sa bude starať o údržbu a prevádzku pútnického 
miesta Pri brale, ako aj organizovanie súbežných činností. 

V súčasnosti sa dokončuje obraz, ktorý Panna Mária odporučila namaľovať. Už  17. októbra 
2004  bude obraz slávnostne prenesený ku Bralu. 

Zároveň vás prosíme o finančné príspevky na spomenuté činnosti, ktoré môžete posielať zatiaľ na našu 

adresu:  o. z. Magnificat, M ROSA, P. O. Box 147, 814 99 Bratislava l. Do kolonky „správa pre 
prijímateľa“ napíšte: Magnificat-Bralo.      

         Anton Selecký 

 

Boh je náš pokoj 

Homília o. ThDr. Michala Hospodára (na snímke s 

mikrofónom), hovorcu košického exarchu Mons. Milana 

Chautura, CSsR, pri sv. liturgii pre pútnikov v 

gréckokatolíckom kostole v Malých Ozorovciach, 17. 
septembra 2004 o 16.00 hodine. 

 

Drahí bratia a sestry! 

Identita nás kňazov je ohlasovať, preto chcem niečo 

povedať   pri tomto stretnutí, ktoré Pán Boh a vyššia réžia 

znova zorganizovali, aby sme sa všetci podriadili Božiemu 

Slovu. Aby sme sa povzbudili na ceste a jeden druhého 

milovali. Možno niektorí z vás smútia, že podľa dnešných 

vyjadrení sa končí odovzdávanie posolstva z Neba, ale všetko 
na svete má svoj koniec. 

  

Písmo hovorí, 

že mnohokrát a rôznym spôsobom hovoril kedysi Boh ústami človeka, proroka, pisateľa, naposledy však 

prehovoril ústami svojho Syna (porov. Hebr 1, 1-2). Z tohto citátu Cirkev vyvodzuje, že zjavenie je 

ukončené. Zjavenie Boha, jeho vôle, jeho tváre je ukončené v Ježišovi Kristovi, a všetko toto naše ďalšie 

snaženie a povzbudzovanie, to je len odhaľovanie a spolupodieľanie sa na tom, čo už vlastne máme. 

Pretože Boh zo svojej strany nám už všetko pripravil a daroval. Pripravil a daroval nám túto zem. Pripravil 

a daroval nám život, svetlo, pripravil a daroval nám do duše milosť, posvätenie, pozdvihnutie, pripravil a 

daroval nám Eucharistiu, pripravil a daruje nám Slovo života, pripravil a daroval nám do duše 

pokoj.  Ľudia sa dnes sťažujú takto:  Vonkajšok  mi berie pokoj.  Ale, brat a sestra, Boh ti daruje vnútorný 
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pokoj. Apoštol Pavol hovorí o Ježišovi Kristovi: Veď on je náš pokoj! On vo svojom tele zbúral múr 

rozdelenia (porov. Ef 2, 14).  Prišiel  Kristus, aby nastolil pokoj. Boží pokoj, ktorý prevyšuje každú inú 
hodnotu. 

  

Mária je plná pokoja 

aj pri životných ťažkostiach, aj pri kríži. Mária je plná pokoja, aj keď vidí tragédiu vlastného Syna, a teda 

do veľkej miery je to tragédia aj jej samej, jej vlastného života, ľudsky povedané, ale prežíva to  s Božím 

pokojom. Nereptá. Ale na to dozrievala celý svoj život v tichosti Srdca, na to dozrievala v modlitbe a v 

spolupráci s Božím Slovom, v tejto vrcholne existenciálnej chvíli Ježišovho života bola Spolutrpiteľkou a je 
Matkou Cirkvi, Matkou všetkých nás, ktorých jej Kristus na kríži zveril, Matkou vykúpených detí. 

  

Bratia a sestry, 

na takomto mieste je dobre zažiť pokoj. Ideme na púť, z našej farnosti šli tento týždeň do Medžugoria, 

alebo ideme na duchovné cvičenia, alebo ideme na takéto milé duchovné podujatie, a povieme - zažil som 

Boží pokoj. Lenže čo ďalej? O týždeň som vychladol, a som v starých koľajach. Nekritizujem nikoho, len to 

je naša skúsenosť, že rýchle podliehame zvodom nepokoja, a Boh potom nemôže dostatočne zasievať 

svoje Slovo, svoju milosť. Preto aj dnes, keď sme načerpali duchovné sily, ako sme to spolu 

zažili,  nedajte sa vyviesť z Božieho pokoja. Nedajte sa vyviesť zo stretnutia s Kristom a Máriou. Držte sa 

ich pevne za ruku, nech sa deje čokoľvek a nech sa hovorí čokoľvek... Keď som dal Kristovi svoj život, 

svoje vnútro, ja i otcovia duchovní, sestrička, my všetci, Boh nás požehná. Ak sme prišli na toto 

podujatie zmeniť svoj život a prispieť k náprave hriešneho pohanského sveta skrze zmenu seba samého, 
Boh nás požehná. 

  

Bratia a sestry, 

pokoj Boží nespočíva v tom, že navonok žijeme v tichu. Pokoj Boží paradoxne spočíva v tom, že uprostred 

búrky života si zachovávaš vnútornú jasnosť, vnútorné priľnutie k Bohu a vnútornú harmóniu. Prosím vás, 

bratia a sestry, aby sme žili v tomto Božom pokoji, aby sme sa vrátili domov naplnení Božím pokojom a 

Máriinou ochrannou rukou a zajtra hneď nezabudli na to, čo sme prežívali, čo si odnášame. Boh nás 

očakáva dozretých vo viere, šťastných, naplnených plnosťou viery, lásky a nádeje. Vtedy sa nemáme čoho 

báť, vtedy sme dobre usmernení a dobre kráčajúci životnou cestou uprostred búrok. A čo bude ďalej, to je 

v rukách Božích. My nevieme ani, čo  bude dnes večer, o týždeň, o mesiac. Boh to vie. Preto Boh je náš 

pokoj. Preto jemu dávajme prítomnosť i budúcnosť. A prosme od neho silu, aby sme vydržali, boli šťastní 

a raz aj spasení. Amen. 

Zaznamenal: Anton Selecký 
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Správy z hory Zvir 

Chcem vaše šťastie! 

Moje drahé deti! Moji milovaní...! Chcela 

by som v týchto časoch byť zvlášť pri 

vás. Začnite žiť radostne! Ako vás 

môžem urobiť šťastnými, pokiaľ vy sami 

nechcete začať? V mene Najsvätejšieho 

Boha Vás prosím – zmeňte svoj 

život!  Svoj starý život darujte do môjho 

Srdca a učte sa od môjho Syna žiť 

večne.  Ste hlboko v mojom Srdci a v 
mojich modlitbách... 

Nepoškvrnená Čistota na hore Zvir, 5. 

septembra 1993 

  

V prvú nedeľu 5. septembra sa na hore Zvir zišli nielen pravidelní návštevníci, ale aj noví 

pútnici. Bolo to nielen vďaka Dekrétu, ktorý dňa 8. augusta vyhlásil Mons. Ján Babjak o Zvire, 

ale aj vďaka informácii na Rádiu Lumen. A tak s týmto pozvaním privítal na hore Zvir 
prítomných aj o. Luboš Petrík z Prešovskej eparchie. 

Vo svojej kázni o. i. povedal: „My nielenže môžeme, ale my musíme povedať,  že iba Boh má 

pripravené šťastie, skutočné šťastie pre človeka. Ani kresťan však nemusí byť šťastný. Ak neponúkne 

svoje srdce Bohu. Ak je  povrchný. Ale keď prijme Ježiša,  už tu na tejto zemi prežíva nebeské kráľovstvo. 
Uverme tomu aj na príhovor Tej, ktorú si tu uctievame, Matky Božej a našej, Panny Márie. “ 

Jozef Hrenák, Žakovce (vedúci Charitného domova Krista-Veľkňaza v Žakovciach o. Marián Kuffa svedčil 

deň predtým na Modlitbovom dni v Lučenci), opäť bol so svojimi chlapcami-bezdomovcami vo svojom 

tábore na Zvire. 

Na otázku o litmanovskom Dekréte sa vyjadril:  „Je to veľká milosť od Pána Boha, že bol vyhlásený 

Dekrét o Litmanovej, pretože sem chodím už ôsmy rok. Včera v Lučenci bolo stretnutie, a tu je predsa 

množstvo pútnikov, myslím, že budú prichádzať viac a viac.  Tie problémy, ktoré sú vo svete, každý 

potrebuje riešiť. A k  Bohu je najlepšia cesta cez Pannu Máriu a cez tieto naše stretnutia. Chcem pozdraviť 

všetkých pútnikov a povzbudiť ich, keď sa rozhodli pre túto cestu, ktorá je tá najkrajšia, aby na nej 
vytrvali.“ 

Mnohí „prvopútnici“ sa ešte len nesmelo obzerali po tej „čudesnej hore“, na ktorej ešte nikdy neboli. Ale v 

každom oku akoby zaiskrilo sa poznanie, že Matka volá všetkých, aby sa zmenili a aby skutočne našli 
radosť a šťastie, ktoré hľadáme všade, len nie tam, kde ho nájdeme najistejšie... 

         Elena Selecká 

 

Tá, ktorá prosí 

Moje drahé deti!  Ďakujem vám, že ste sem prišli.  Moji milovaní, chcela by som, 

aby ste v tomto čase boli zvlášť spojení v modlitbe. Vpustite do vašej modlitby 

Ducha Svätého! Ani len neviete, koľko zvláštnych milostí pre vašu dušu prinesie 

rozjímanie nad tajomstvami svätého ruženca! Prosím, modlite sa spolu túto 
modlitbu za obrátenie hriešnikov. 
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Nepoškvrnená Čistota na hore Zvir, 3. októbra 1993 

  

Moje drahé deti! Ďakujem vám, že ste sem prišli! 

Krok za krokom míňaš cestu. Tichú alej, bežeckú dráhu či strmý výstup. Kráčaš za rozptýlením, padáš 

únavou, namáhaš  sa za vidinou cieľa. A často, práve keď ho dosiahneš, zisťuješ, že ani za to nestál. 

Vidina sa rozpadá. S pokorou  prichádza svetlo. Že ten cieľ, ktorý ťa denne volá, je skoro na dosah. Úplne 
blízko, v  tvojom srdci. A v Srdci tej, ktorá nie je nikdy ďaleko. Len na vzdialenosť tvojho Áno. 

  

Moji milovaní, chcela by som, aby ste v tomto čase boli zvlášť spojení v modlitbe... 

Moji milovaní. Nie riadení alebo manipulovaní, nie klamaní ani zvádzaní. Milovaní... Aby ste boli jedno... 

Kluby, spolky, politické strany. Spolu to dokážeme. (?) Únia, globalizácia. Samota. Putá. Otroctvo. 

Vysielaš k Bohu svoj úbohý obsah, svoje volanie... Ty, tvoj sused, ďalší, v jednom potoku prosby. A do 

srdca padá rosa, napĺňajúca všetkých... Vo všetkom. Boh, ktorý je jeden a jedno... Kde ste dvaja alebo 
traja...  Už nie som ja, ty, on. Sme my... 

  

Vpustite do vašej  modlitby Ducha Svätého! 

Niečo chcem. Mám plán. Zdá sa mi, že to bude dobré. Modlite sa za mňa! Syn nemá robotu. Na úmysel... 

staviame. Peniaze. Vieš, Panna Mária... Tá choroba - vypros...! Zvieraš kríž. V ruke, na krku, točíš 

„desiatky“ na prste. Naliehaš, urýchľuješ, očakávaš. Ježiš mlčí. Visí na svojich klincoch. Dokonané je, kričí 

ticho obety. Niekto klope, niekto vie, niekto ti chce povedať - prečo. Chce dať tvojej modlitbe krídla. 
Svetlo. Pohľad Boha.  Stačí otvoriť... 

  

Ani len neviete, koľko zvláštnych milostí pre vašu dušu prinesie rozjímanie nad tajomstvami 
svätého ruženca! 

Zdravas, Mária. Zdravas Mária, milostí plná. Zdravas.  Raz,  dva, desať, sto...  Aj dnes som stihol všetky 

tri... Síce pred polnocou, ale predsa. Som spokojný. Usínam. A predsa. Kdesi sa vynára obraz. Po ceste 

kráča postava. V diaľke sa črtajú hory... Na jej plášť sadá prach.  Je to Žena. V jej očiach žiari jas... Je v 

druhom stave. Teší sa na chvíľu, keď to povie príbuznej. Jej duša  je plná spevu. V skrytosti Srdca nesie 
Boha. Tajomstvo... Nesie ho aj do tvojho sna.  Ako pokoj, ako  nádej. Ako milosť. 

  

Prosím, modlite sa túto modlitbu za obrátenie hriešnikov! 

Ani len neviete, ako potrebujem vaše modlitby a obety! Moje drahé deti!  Prosím, prosím... Hľa, tvoja 

Matka. Beslan. Neviete, aké je kruté pochovať vlastné dieťa, plače žena v čiernom. Svet sa točí v šialenom 

tempe. Tisícky, milióny ľudí. Hľa, tvoja Matka! Denne „pochováva“ zástupy svojich stratených detí. 

Stratených na večnosť.  Nalieha. Trpí. Plače. Prosí aj teba. Prosí o pomoc. Potrebuje  ťa. Ide aj o Tvojho 
brata. Aj o tie tvoje deti. Nepomôžeš Jej? Hľa, tvoja, hľa - naša Matka... 

Anton Selecký 

 

Primátori v Litmanovej 
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Na hore Zvir v Litmanovej, ktorú v auguste tohto roku prešovský eparcha 

Mons. Ján Babjak, SJ vyhlásil za miesto modlitby, sa v sobotu 4. 

septembra 2004 uskutočnila Púť kresťanských primátorov miest a 

starostov obcí, ktorú zorganizovalo OKC KDH v Starej Ľubovni a obec 

Litmanová. Na púť prišli aj niektorí poslanci NR SR za KDH, medzi nimi aj 

predseda parlamentu Pavol Hrušovský. 

Program sa púte začal krížovou cestou.  O 10.30 h nasledovala sv. liturgia, ktorej 

predsedal protosynkel Prešovskej eparchie Vladimír Skyba. V homílii hovoril o 

znakoch, ktoré  dávajú vieru. Svet je rozdelený. Čo môže dať kresťanstvo tomuto 

svetu? Lásku a jednotu. Toto je moc Ježiša Krista, ktorá víťazí nad hriechom. Aj 

do verejného života môže kresťanstvo prinášať hodnoty lásky a 

jednoty.  Popoludní medzi pútnikov zavítal aj vladyka Ján Babjak. Vo svojom 

príhovore zdôraznil, aby poslanci KDH naďalej prispievali ku kresťanským 

postojom a hodnotám na politickej scéne Slovenska.         

         Ľubomír Petrík   

 

 Potrebujeme kňazov 

  

Kristus medzi nami! 

Úvodom chcem poďakovať za sprostredkovanie milostí cez časopis M Rosa. Chcem vyjadriť svoj 

postreh z minulomesačnej púte Pri brale.  

  

Pred sv. liturgiou bol záujem o sviatosť zmierenia. Nebolo však nato dostatok času. Možno by bolo vhodné 

poprosiť vladyku Milana, aby poslal kňazov ochotných slúžiť sviatosťou zmierenia, pretože pútnici 

schádzajúci sa pri modlitbe nie sú tam na to, aby kňazov kritizovali, ale modlili sa za nich a dovolili Bohu 
vstupovať do vlastného života. 

Chválim Boha za to, že po mnohých rokoch duchovného snaženia chápem sviatosť zmierenia ako láskavý 

dotyk Boha chorej duši. Toto uzdravovanie iste potrebujeme všetci a tak ako sme k tomu vyzývaní 

Pannou Máriou, potrebujeme ju často. Sama som oslovila jedného kňaza, ktorý sľúbil, že kvôli tejto službe 
príde, ak nebude mať iné povinnosti. Kňazi to nemajú zakázané. 

V pokore priznajme, že kňazov veľmi potrebujeme, lebo iba cez ich ruky k nám Ježiš prichádza v 

Eucharistii. Nechceme ich kritizovať,  ale  naďalej im pomáhajme svojimi modlitbami a obetami. Ešte 

jeden postreh - došlo k omylu v mene ThDr. Michal Hospodár (nie Ján). 

Prajem veľa Božích milostí a dary Ducha Svätého v práci na časopise aj v osobnom živote za 
Pánom.          

Marta 
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Misia Kráľovnej pokoja 

Múdrosť pokory 

Drahé „deti Medžugoria“, chvála Ježišovi a Márii! 

- Matka Tereza z Kalkaty dokázala zmeniť ľudí jednoduchým 

slovom. Každý deň, jej dlhé hodiny pred Najsvätejšou sviatosťou 

(prežívané v citeľnej vyprahnutosti - to treba zdôrazniť), ju napĺňali - 

bez toho, aby si toho bola vedomá - živým Božím slovom a toto slovo z 
nej počas dňa vplývalo na jej okolie. 

Jedného dňa ju prišla navštíviť veľmi bohatá indická žena, ozdobená 

drahými šperkami a oblečená do nádherného sárí. Táto žena je 

prekvapená svetlom, ktoré vyžaruje z Matky Terezy. Chce toto svetlo, 

chce sa priblížiť k Bohu. Matke Tereze ponúka množstvo peňazí. Matka 

Tereza jej odpovedá, že nie jej peniaze sú dôležité, ale jej srdce. Je to 

srdce, čo sa musí pretvoriť! 

Matka Tereza sa jej pýta: „Čo stojí sárí, ktoré máš na sebe?“ 

Žena sa zamyslí a potom povie závratnú cenu. 

„Dobre,“ odpovedá Matka Tereza: „Keď za mnou prídeš nabudúce, dbaj na to, aby si mala na sebe 
lacnejšie sárí.“ 

„To je všetko?“ - čuduje sa žena, ktorá očakávala radikálne slovo, aké môžeme čítať v životopisoch 
svätých. 

Zmena jej sárí jej pripadala málo, ale predsa sa to trochu dotklo jej ženskej hrdosti. Ale pristúpila na 

túto  jednoduchú radu... Otvorila dvere svojho srdca - a ďalšie prvky jej života sa spontánne menili. Keď 

sa vrátila k Matke Tereze v menej nápadnom sárí, tá jej povedala to isté: „Nabudúce príď v ešte 

jednoduchšom sárí!“ A tak niekoľkokrát za sebou. Nakoniec musela Matka Tereza naliehať, aby sa tá žena 

neobliekala do sárí ešte chudobnejšieho, než bolo to jej! Vďaka tomuto opakovanému malému úsiliu, žena 
prežila radikálne obrátenie svojho života a v Kalkate sa stala nádherným Božím nástrojom. 

Matka Tereza videla správne: táto žena sa nemohla okamžite príliš radikálne zmeniť. Určite by jej klesli 

ruky už pri prvej skúške a rýchlo by prehrala bitku proti malomyseľnosti. Ale múdrosť tejto pokornej 

cesty, s týmto malým, opakovaným úsilím, jej dovolili, aby sa všetko v jej živote pohlo, v rytme jej 
schopnosti lásky v tej-ktorej chvíli, v Božom požehnaní. 

- Vraciam sa z krásnej misie v Španielsku. V jednom kostole, kde sme mohli svedčiť o posolstvách, sa 

ma pán farár na konci spýtal: „Čo mám robiť, aby bol môj kostol stále plný ako dnes?“ V modlitbe sme 

odovzdali otázku Pánovi a Panne Márii a porozprávali sme sa o medžugorskej Máriinej škole. Ale čo ma 

najviac dojalo, je samota toho kňaza: „Som jediný v tejto štvrti a už som starý.“ A do srdca sa mi 
neustále vracala otázka: „Kde sú tí, ktorí sú povolaní?“ 

Francúzska mystička Marta Robinová, ktorej kauza v Ríme pokračuje, hovorila krásne o odovzdanosti do 

vôle Božej, ona, ktorá ju dokázala prežívať až do krajnosti. Hovorila: „Odovzdanosť je bdelá, aktívna, 

pozorná na tie najtajnejšie, najintímnejšie Božie požiadavky.“ „Nejde len o to, dať, čo máme, dať nielen 

nadbytok, časť, alebo hoci aj veľkú časť nášho života, našej činnosti, nášho apoštolátu, ale celú podstatu 
bytia.“ 

„Odovzdať sa, to je ísť na vrchol Božích požiadaviek.“ 
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Drahá Gospa, našepkaj mi, čím mám začať, a ja to urobím hneď dnes, z lásky k 

Tebe! 

Sestra Emmanuela 

Medžugorie 15. septembra 2004 

 

Tajomstvo Svätého Otca 

 Drahé „deti Medžugoria“, chvála Ježišovi a 

Márii! 

- Naša radosť bola veľká, keď sme 14. 8. oslavovali sv. 

Maximiliána Kolbeho, veľkého svätca, ktorý obetoval svoj 

život, aby zachránil jedného otca rodiny. Musím povedať, že 

francúzsky celebrant nám pripravil prekvapenie: jeden poľský 

maliar, jeho priateľ, bol jedným zo spoluväzňov otca Kolbeho v 

Osvienčime a ako očitý svedok mu opísal scénu, ktorá z otca 

Kolbeho urobila mučeníka lásky k blížnemu. 

Toho rána boli väzni informovaní, že jeden z nich 

zmizol. Všetkých zachvátil „panický strach“, pretože táborový 

poriadok nepoznal pardon:Desiati za jedného! „Ak ho do 

večera nenájdeme,“ kričal veliteľ, „desiati zomrú namiesto 

neho!“ Nehybne, pod augustovým slnkom, čakali väzni celý deň, 

ohrozovaní psami a bičíkmi dozorcov. Večer označili z ich radov 

desať mužov, ktorí mali umrieť smädom a hladom. Jeden z 

odsúdených prepukol v plač: mal manželku a deti a úpenlivo 

prosil, aby ho zachránili. V tú chvíľu otec Kolbe, ktorý stál pred 

ním, vystúpil z radu a na prekvapenie všetkých vykročil k 
dôstojníkovi. Všetci väzni ho sledovali skameneným pohľadom. 

Hovorili si: „On sa zbláznil, zabijú ho!“ Nikdy sa žiadny väzeň 

neodvážil pohnúť sa pred svojimi katmi počas tých nekonečných 

nástupov na dvore koncentračného tábora! Ale otec bol pokojný, 

uvedomujúc si sám seba, a očividne rozhodnutý. Veliteľ sa 

opýtal, kto je. „Som katolícky kňaz,“ odpovedal pokojne otec 

Kolbe. Potom požiadal, aby mohol ísť namiesto odsúdeného 

väzňa. Nastalo smrteľné ticho. Dôstojník zreval: „Choď s 

nimi!“ Žiadosť prijal. Náš priateľ - maliar videl, ako sa o. Kolbe zaradil za 9 odsúdených na smrť, ktorí sa 

vzďaľovali. Kráčal pokojne, uzatvárajúc rad. Kým zmizol z očí svojich druhov, otočil sa, zdvihol ruku a 
priateľsky im zakýval. To bol pre väzňov posledný pohľad na živého otca. 

Od prvého dňa dlhého mučeníctva bolo však počuť, ako odsúdení spievajú Bohu v ich bunkroch, v tých 

maličkých celách, kam sa sotva vošli! V cele otca Kolbeho výkriky zúfalstva a rúhania dosť rýchlo ustúpili 

Božej chvále. Otec ich pripravoval na stretnutie s Pánom. Na počudovanie žalárnikov, spevy zachvátili aj 

okolité cely a celá väznica začala chváliť Boha! Otec mal už predtým vo zvyku robiť svojim spoluväzňom 

krátke kázne a povzbudzovať ich, aby neprepadli beznádeji. Hovorieval im: „Modlite sa! Vydržte!“ 

„Verte proti všetkej nádeji!“ On sám mal tuberkulózu a už od mladosti iba jednu časť pľúc. Ten bunker 

bol istým spôsobom jeho poslednou farnosťou. Obrazne povedané, v tom ohavnom kryte „celebroval“ 
svoju poslednú „spievanú omšu“. 

Asi po 10 dňoch potrebovali celu pre iné obete a vojak, ktorý bol v službe, prišiel odstrániť telá. Našiel 9 

mŕtvol, ale otec Kolbe ešte žil, žiariac svetlom. Keď mu vojak chcel dať smrtiacu injekciu, pokorne natiahol 

ruku, s usmievajúcim sa pohľadom. Takto svedčil dotyčný vojak počas procesu. Podľa neho otec Kolbe mal 

pohľad taký „nabitý“ láskou, že dôstojníci v tábore mu  prikazovali, aby sklopil oči. 
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Otec Kolbe bol nositeľom pokoja a lásky uprostred toho pekla. Nosil v sebe silu vzkrieseného 

Ježiša, ktorý dokáže všetko! Po jeho smrti väzni hovorievali prichádzajúcim:„Teraz to je nič oproti 

tomu, čo sme prežívali v jeho čase!” Aj veliteľ tábora bol ovplyvnený: Po oslododení v r. 1945 ho našli 

Američania, keď sa skrýval na jednom statku. Vydali ho Poliakom, ktorí ho obesili pred krematóriom 
uprostred tábora. Pred popravou požiadal, aby mu priviedli „katolíckeho kňaza“... 

 

Keď Ján Pavol II. svätorečil otca Kolbeho, zvolil tému kázne: „Nik nemá väčšiu lásku ako ten, kto 
položí svoj život za svojich priateľov“ (Jn 15, 13). 

- Keby sa dal pokoj srdca kúpiť v supermarketoch, aký veľký zisk by mali za 24 hodín! V 

posolstve z 25. 7. 2004 nám Gospa ukazuje spôsob, ako získať tento pokoj, a to zadarmo, doma, 

srdcom. „Ak vo vašom srdci bude láska, zavládne vo vás pokoj.“ Mať lásku? Možno skutočne MAŤ v 

sebe Božiu lásku? Áno, je to možné, veď Stvoriteľ nás urobil schopnými pojať ho, Boha, vo všetkých jeho 

dimenziách. Naše srdce je oveľa širšie, než si to dokážeme predstaviť. Ale ak nie je naplnené Bohom, 

potom sú to muky prázdnoty, zle maskované našimi biednymi náplňami, naším malým a prchavým 
uspokojením, čo nás zanecháva ešte prázdnejšími. 

V hebrejčine mier sa povie SHALOM a jeho prvotný zmysel je odlišný od toho, ktorý sa bežne používa u 

nás. Shalom je plnosť, úplnosť, nie neprítomnosť konfliktov a problémov. Nespal azda Ježiš, plný Otcovej 

lásky, práve na loďke zmietajúcej sa v búrke? Ako ukázal otec Kolbe, ten, kto má shalom, sa nenechá 

otriasť, zostáva pokojný aj uprostred najkatastrofálnejších situácií. Nevládol azda pokoj jeho srdca ako 
kráľ v tom tábore podriadenom ničivej autorite? 

Gospa nám hovorí: „Máte v sebe prázdnotu.“ Prázdnota je opakom shalomu. Táto prázdnota sa dá 

zaplniť jedine modlitbou, ale modlitbou pravou, aktívnou, transformujúcou, zakotvenou v úprimnej túžbe 
žiť podľa Evanjelia a podobať sa Kristovi. Shalom je živý, a ak mu nie sme otvorení, odchádza. 

Príklad často nevedomej prázdnoty, ktorá nám bráni, aby v nás shalom vládol: „Som dobrý kresťan, 

každú nedeľu idem na sv. omšu, no napriek tomu nemám skutočný  pokoj. Mám strach, že ochoriem. 

Pomyslenie na chorobu ma straší, mám strach trpieť, zastaviť svoje činnosti..., a nikdy neviem, ako sa 

choroba skončí! Moje zdravie je pre mňa to hlavné a mám strach, že ho stratím.“ Taký človek pociťuje v 

sebe veľkú prázdnotu, pásmo, kam Boží pokoj nemôže vstúpiť. Vždy, keď sa ho chce zmocniť, takmer sa 

odrazí ako od steny a unikne mu. Prečo? 

Pretože ten pokrstený človek si obliekol Krista; a od jeho krstu, čo je Božie je jeho a všetko, čo je jeho, je 

Božie (pozri Jn 15, 5-26). Keď všetko, čo je jeho, je Božie, tak aj jeho telo patrí Bohu. Jeho telo patrí 
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Bohu? V tom prípade, ak ochorie, je to problém Boha, nie jeho! Telo otca Kolbeho tak veľmi patrilo Bohu, 

že nepotreboval ani minútu na rozmyslenie, aby sa vydal namiesto otca rodiny. Ježiš by na jeho mieste 

urobil to isté! Ale človek, ktorý nevydal skutočne svoje dobrá Pánovi, a ktorý „vlastní“ svoje telo, bráni 

nevdojak tomu, aby v ňom prúdil Boží pokoj: jedno pásmo svojej bytosti drží uzatvorené pred Kristovým 

kraľovaním. Zostane s veľkou prázdnotou, stále v strachu zo straty toho, o čom sa domnieva, že to 

vlastní. To platí pre všetky oblasti nášho života i nášho majetku: peniaze, budúcnosť, práca, deti a iné 
drahé osoby atď... A veľakrát aj naše apoštoláty!   (pozri Lk 9, 3-6). 

Ak sa láskyplne odovzdám Bohu a hovorím: „Pane, patrím Ti vo všetkom, osláv sa vo mne podľa 

svojej vôle, nech Tvoje voľby sú mojimi,“ potom sa moja prázdnota naplní živou Božou prítomnosťou a 

zabýva sa vo mne shalom. Inými slovami, čím viac dáme Bohu z lásky, tým viac sme naplnení (pozri Mt 

19, 29). Čím viac opatrujeme úzkostlivo to, čo máme, tým viac sme prázdni a smutní. V nebi budeme mať 
iba to, čo sme darovali na zemi. Shalom je anticipácia neba, a Gospa túži uviesť nás tam už dnes! 

- Keď dnes ráno Svätý Otec prichádzal v Lurdoch k jaskyni, pokľakol (čo protokol 

nepredpokladal) a bol veľmi dojatý. Mal v očiach slzy a zdalo sa, že sa zrúti ako Ježiš na Krížovej 
ceste. Nemohol predniesť pripravenú reč a prenechal to jednému kardinálovi. 

Na začiatku svetelnej procesie včera večer zakončil svoj príhovor pútnikom touto invokáciou:„Kráľovná 

mieru, pros za nás!“ 

Neskôr povedal: „Som jeden chorý medzi chorými. Som na konci svojho života.“ 

Tento „najdrahší syn“ sv. Panny, pápež, ktorého heslom je „Totus Tuus“, a ktorého si ona sama vyvolila 

pre tento čas (pozri posolstvo z 25. 8. 1994), prežíva svoju poslednú etapu medzi nami. Je to čas milosti, 

v ktorom nesieme tohto úžasného proroka v modlitbe a láske. Čas milosti s Máriou, ktorá nám 25. 1. 
1997 povedala: „Toto je môj čas.“ 

Jeden novinár položil Svätému Otcovi otázku: „Aké je Vaše tajomstvo?“ On odpovedal:„Držím ju 

stále za ruku!“ 

Drahá Gospa, aj ja prichádzam chytiť Ťa za ruku, aby som ju už nepustila! 

Sestra Emmanuela 

Medžugorie 15. augusta 2004 
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Kauza Sečovce – ohlasy II. Časť 

Neboj sa, malé stádo! 

Milí priatelia, dostali sme množstvo ohlasov na 

udalosti v Sečovciach a našu publicistiku o nich. 

Tieto skutočnosti priniesli rôzne názory, niekedy 

až kontroverzné. Ohlasy by sa dali vzhľadom na 

súhlas s naším postupom rozdeliť z hľadiska pre a 

proti na  dve ku jednej. Samozrejme, radi by sme 

boli, keby nebol uvedený do zmätku nikto z Vás. 

Disproporcie v názoroch však nevyrába M ROSA, 

ale udalosti a stav, v ktorom žijeme. Prosím 

všetkých Vás o ústretovosť, tlmenie citov, 

hľadanie riešení, ktoré budú prínosom jednak pre 

misiu Panny Márie a jednak pre všetkých ľudí 

dobrej vôle. V tejto dobe, ktorá doslova vrie, si 

nemôžeme zakrývať oči v mene falošného pokoja a 

akejsi falošnej jednoty. Prosím Vás preto naďalej 

o modlitby a obety za našu Cirkev, kňazov i laikov. 

Naša Matka, Matka Cirkvi a každého z nás, je tu, 

aby nám pomáhala a aby sme my pomáhali jej. 

Verím, že to v dobrej vôli a ochote nasadiť všetky 

svoje sily za Boha a za duše budeme 

napĺňať!  Nech nás v tom Duch Svätý  posil-
ňuje!      (r) 

  

AD: M ROSA - listy 

  

Tešíme sa na M ROSU 

Vážený pán Selecký, srdečne Vás pozdravujem. Mám všetky čísla a dávam ich čítať ďalej. Tešíme sa na 

každé nové číslo obľúbeného časopisu. Čítame všetko, lebo to, čo píšete, je pravdivé, poučné 

a  zaujímavé. Veľa Božích milostí, dary Ducha Svätého a  ochranu Panny Márie pri všetkých cestách 
a  vydávaní Vášho časopisu želáme Vám i  Vašim spolupracovníkom. 

                                                                                                    O. Olejová, Malé Uherce 

  

Zastav sa! 

Drahý brat Anton! 

Nepíše sa mi ľahko, ale inak nemôžem. Keď som si prečítala o  Sečovciach, o  petícii a pod., musím Ti 

oznámiť, že končím s  predávaním M ROSY a prosím Ťa o vyškrtnutie z  o. z. Magnifikat. Ja som mojich 
odberateľov upozornila, aký mám názor a že ďalšie číslo, ak budú mať záujem, si môžu kúpiť v stánku. 

Poznáš moje výhrady od začiatku, a to, čo sa teraz rozbehlo, nie je dobré. Gréckokatolícku cirkev milujem 

a nebudem spolupracovať na ničom, čo škodí Cirkvi. Ocenila som ústretovosť voči pútnikom – Litmanová, 

ale  to, čo sa deje teraz, neschvaľujem. Je to proti môjmu svedomiu. 
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Sestrička je viazaná poslušnosťou. Je rehoľníčka a musí plniť to, čo od nej predstavená žiada. Veľmi sa 

čudujem aj Tebe, že naliehaš, aby sme ďalej dostávali posolstvá. 

Čo vlastne ešte chcete, aké posolstvá, veď nám Mama povedala x-krát všetko, čo máme robiť, a neplníme 

to. Tak čo ešte chcete? 

Útočíš na kňazov, vladyku poučuješ o zákone. Tonko, si mimo, mimo,  úplne. Zastav sa a prestaň sa ťahať 

s Pánom za prsty. Prehráš a pomýliš veľa ľudí, ktorí nemajú poznanie.  Mám Ťa rada, naďalej zostávaš 
mojím bratom, ale moje rozhodnutie je pevné.     

Anna, Zvolen (e-mail) 

Modlite sa 

(AD: M ROSA č. 8/2004) Jsem věřící a chci Vám pomoct. Vemte ráno svěcenou vodu a  3x se požehnejte. 

Modlete se Korunku k  Božímu milosrdenství. Litanie ke všem svatým. Nedívejte se na televizi a  postite 
sa o  chlebe a  vodě! „Ježíši, Marie, miluji Vás, zachraňte duše!“ Marie. 

         Ján z  okresu Humenné 

  

DVE PROSBY 

- Chcem Vás poprosiť o zaslanie posolstiev zo Sečoviec - jún, júl a august. Nedarí sa mi zohnať novú M 
ROSU! Ste na dovolenke?    Marek Haluška   (e-mail) 

- Prosím zaslať videokazetu Milujte Lásku! a publikáciu Volám a čakám! Pozdravujem a prajem veľa síl v 
misii Panny Márie a vďaka za aktuálne informácie v tejto dobe. 

         Anna Tomová, Ružomberok (e-mail) 

  

Túžba po M ROSE 

Dobrý deň, naši milí priatelia z vydavateľstva M ROSY. My v Košiciach netrpezlivo očakávame posledné 

číslo Vašej a našej  M ROSY. Dúfame, že to je len omeškanie z technických dôvodov a nie preto, že nám 

bolo odporúčané M ROSU nečítať, a tiež to, že Veritas uvažuje o zrušení predaja M ROSY od nového roka. 

Veľmi by ma mrzelo, keby sme nemohli čítať obľúbený časopis, veď my za to nemôžeme, že cirkevnej 

vrchnosti sa nepáčia niektoré vaše články alebo aktivity, a jej reakcia bola takáto. Napokon nič nové pod 

slnkom. Ja osobne, aj moji známi, s ktorými som sa rozprával  a ktorí čítajú M ROSU, sa mienime riadiť 

svojím rozumom, a hlavne svojím srdcom. Nikto nám nemôže zakázať čítať čokoľvek sa rozhodneme, veď 

sám Pán Boh nám dal slobodnú vôľu a žiaden z ľudí nemá patent na pravdu a na to, čo je správne pre 

ostatných,  najmä pokiaľ ide o spásu ich duše. Všetko musíme skúmať vo svojom srdci a s pokorou a 

modlitbou prosiť Pána o správne rozhodnutie sa v mnohých životných situáciách, a tak podobne je to aj v 

tejto. Odporúčanie je jedna vec, ale ja sa snažím všetko skúmať a prosím Pána, svojho Boha, aby mi 

pomohol  nájsť správnu cestu. 

Prosím naliehavo, pošlite nám M ROSU. S pozdravom a prosbou k Bohu o Vaše požehnanie sa lúčim a 

teším sa na M ROSU i na stretnutie s našou drahou Matkou, so sestrou Agátou, všetkými, ktorí sú verní 
Máriinmu Nepoškvrnenému Srdcu. Do videnia v Sečovciach. 

Vaša čitateľka Alžbeta Košková 
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Pán si nájde cestu 

Vážený pán Selecký! 

Prečítala som si posledné číslo M ROSY (9/04) a cítim v duši nepokoj, ktorý ma opantal po prečítaní 

rozhodnutia sestry Agáty. Prepáčte, ak moje nasledujúce úvahy nebudú podľa regúl jej rehole. 

Som toho názoru, že sr. Agáta pri obliečke a večných sľuboch sa zaviazala sľubom čistoty, chudoby a 

poslušnosti.  Ona nemôže (aspoň si to myslím) svojvoľne regulovať spôsob zasvätenia. Podľa mňa, mala 

byť poslušná.  Lebo ak ju Pán Boh chce použiť pre svoj plán, nájde si cestu i spôsob aj za múrom 

kláštornej komunity. Spomeňte si na pátra Pia - cirkevná vrchnosť mu zakázala aj slúžiť sv. omšu na 

verejnosti. Poslúchol. A slúžilo mu to na očistenie aj na oslavu Boha.  Ďalej je tu sestra Faustína, Terezka 

Ježiškova - nikdy im Panna Mária ani Pán Ježiš neurčovali cestu  neposlušnosti či už u kňazov - 
spovedníkov,  ba sám Ježiš prikazoval poslúchať vždy kňaza, duchovného vodcu!!! 

Obávam sa, že toto dielo nie je od Boha. Neposlušnosť je príčinou nášho putovania týmto slzavým údolím 

pre Adama a Evu. Pýcha a neposlušnosť urobili z anjelov - satanov. Prosím, aby ste dôkladne zvažovali 

slová, ktoré tvoria obsah Vášho mesačníka, „po ovocí ich poznáte“, aby ste neskĺzli do osídiel bludu. 

Vyprosujem svetlo Ducha Svätého do Vašej práce, aby bola pre všetkých, ktorí dostanú Váš časopis do 
rúk, prínosom pre dušu!         

S úctou Štefánia Homolová, Čadca 

  

Potrebujeme zjavenia 

Milá redakcia, už so Vám raz písala - čo sa týkalo kríža a jeho umiestnenia v školách a úradoch. Teraz sa 

mi dostala do rúk nová M ROSA, kde sa píše o zjaveniach Panny Márie, našej najdrahšej Matky. Ani si 

neviete predstaviť, ako ma poburuje, a ešte viac zarmucuje, čo my „ľudia úbohí“ si už dovoľujeme. Ja si 

myslím, že ešte nikdy sme nepotrebovali zázraky a zjavenia viac ako dnes. Keď nie je úcta človeka k 

človeku, svet premáha honba za mamonou, city sú potláčané a víťazí krutosť, bezcitnosť, nedôvera, 

závisť, nenávisť atď.  Toto všetko by možno nebol problém, keby sa ľudia viac modlili srdcom a s láskou, 

ktorá chýba tomuto svetu. Prvýkrát som navštívila Medžugorie so svojou dospelou dcérou. Nikdy som 

nezažila krajšiu atmosféru a toľko krásnej Božej lásky na jednom mieste. Prečo by nemohla Matka Božia 

chodiť medzi nás? Kto mi môže vziať lásku z môjho srdca a moje presvedčenie? Ďakujeme Ti, Matka 
Božia, že chodíš medzi nás a upozorňuješ nás! 

          Vaša čitateľka Eva, Partizánske 

Ste konfrontačný 

Vážený pán Selecký! 
Tento list píšem už po tretíkrát. Stále som jeho odoslanie odkladala a 

dúfala, že Vám nebudem musieť napísať nepríjemné skutočnosti,  že 
od budúceho roku nebudem odoberať Váš časopis M ROSU. 

Nepáči sa mi Váš konfrontačný postoj voči o. Chauturovi v 

posledných číslach. Okrem toho, Sečovciam venujete priveľa 

priestoru vo svojom časopise. To, že Vy údajným zjaveniam veríte 

ešte neznamená, že im veria aj všetci Vaši čitatelia. Osobne si 

myslím, že tentoraz ste boli priveľmi ľahkoverný a zbytočne ste 
poškodili image svojho časopisu žiaľ, aj obraz Cirkvi na Slovensku. 

Prajem Vám v prvom rade rozvahu, pokoj srdca a skutočne pokorné 

hľadanie pravdy, vedené Duchom Svätým. S úctou Mária 

Vojtaššáková, Šaľa 
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 Pošlite mi M ROSU 

Vážená redakcia! 

Chcem sa stať stálou odberateľkou M ROSY. Keď máte čísla od januára 2004 až do posledného, môžete 

poslať. Zaplatím celoročné poplatky. Ďakujem. 

         Betka Kovaľová, Humenné 

  

Držím palce 

Vážený pán Selecký! 

Čítam najnovšie číslo, a neviem pochopiť človeka, ktorému by sa ten časopis nepáčil a prekážal mu. 

Panna Mária a  jej Synáčik sa zjavujú určitým vyvoleným ľuďom. To je pravda. Ale kto neverí alebo 

nechce veriť, nemusí, no nech aspoň nerobí o tom nijaké poznámky. A Vy bojujte ďalej. A my budeme 

pomáhať  modlitbou a prosbou Panne Márii. Zostávam s pozdravom a držím palce, všetky, koľko ich mám. 

Vďaka Vám! 

         Mária Šimaliaková, Oščadnica 

  

Komisia je potrebná 

S porozumením a s uznaním som prijal v M ROSE informácie o zjavení Panny Márie v Sečovciach Pri brale. 

Vďaka za zverejnenie týchto posolstiev, len takto sa o nich dozvedám. Sú veľmi alarmujúce, ale vidieť, že 

Panne Márii záleží na obrátení Slovenska. Taktiež som čítal  brožúrku Volám a čakám! Posolstvá 

rešpektujem, a predsa by som uvítal i príhovor niektorého známeho kňaza. Zo zverejnených materiálov sa 

dozvedám i niektoré informácie, ktoré nepokladám za vhodné na  zverejnenie, pretože si ich niektorí z 

kléru môžu  zle vysvetliť a tak môžu pribrzdiť veci v Sečovciach. Keď čítam o zjaveniach a posolstvách 

Panny Márie v Rwande, tamojší biskup hneď ustanovil komisiu na pozorovanie. Už v roku 1988 tam bola 

povolená verejná úcta  a potom zakrátko kompetentný biskup Misango pred verejnosťou a biskupmi 

vyhlásil, že tu povedané posolstvá Panny Márie sú zvnútornením morálnej náuky Cirkvi, ktorá však 

upadla. Požiadavka Panny Márie na premenu a obnovu mysle sa stala programom kléru i veriacich 

Rwandy. Takýto postup by mohol prebehnúť i pri zjavení v Sečovciach, teda je to v kompetencii 
príslušného biskupa. 

Ján Bazelides, Púchov 

  

Neroztrpčujte biskupov! 

Veľmi ma prekvapuje číslo 8/2004. Vy, čo sa na jednej strane tak veľmi hlásite k Panne Márii, na druhej 

strane verejne spochybňujete autoritu Cirkvi? Nedopustíte, že by sa vizionárka mohla mýliť – veď je 

rehoľná sestra – ale pokojne spochybňujete jej predstavenú. Čo má petícia do činenia s rehoľnými 

pravidlami, ktoré sestrička slobodne prijala zložením sľubov? Ustanovil Pán Ježiš Cirkev na 

demokratickom, alebo na hierarchickom princípe? Čo chce autor naznačiť citovaním Ústavy SR alebo 

noriem EÚ v tejto kauze? Veľkí charizmatici (sv. František, sv. Terézia z  Ávily a iní) zásadne poslúchali 

predstavených a biskupov Cirkvi, lebo v Písme čítali - „poslušnosť je viac ako obeta“! Veďte čitateľov k 

tomu, aby modlitbou a pokorným dialógom pomáhali biskupom plniť si povinnosť rozlišovania duchov 

(„všetko skúmajte“...). Neroztrpčujte biskupov, aby pre Vašu aroganciu neuhášali aj pravé prejavy Ducha! 

Dajte biskupovi čas a slobodu. Ak biskup dobrú vec pribrzdí, Pán Boh to ľahko napraví. Naša starosť je 

veľa sa modliť za biskupov, aby vedeli múdro rozlišovať. A to neplatí len o zázrakoch a zjaveniach, ale o 
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všetkých znameniach časov, o všetkom, čo „Duch hovorí Cirkvám“. Myslím to veľmi vážne a úprimne. 

Verím, že Boh tisícnásobne požehnáva poslušnosť. Diablovi viac robí radosť Vaša neposlušnosť, ako Vaše 

mlčanie. Buďte naozaj synom Panny Márie. Myslite na to, že ona je Kráľovnou pokoja a Kráľovná 
apoštolov. Nemá radosť z rozbrojov... 

Dominik Gurín, rímskokatolícky kňaz, Bánovce n/Bebravou 

  

Sme hluchí a slepí 

Je  veľmi smutné, že synovia Matky Božej sa k nej vôbec nehlásia. V kázňach sa pospomína politika, ale o 

Matke Božej nič. Sú voči nej hluchí a slepí. Aj s fatimským posolstvom „zametali“ a bola 2. svetová vojna. 

Pracujem na sociálnom oddelení na okrese. Keď tam poviem niečo o posolstvách – ľudia sa len zasmejú. 

Ich „posolstvom“ sú móda, plný tanier, plná peňaženka. Naletia politikom, aj keď potom na nich nadávajú. 
Pravda pre nich nie je v posolstvách Panny Márie, ale v televízii. Je to smutné. 

         Lýdia K., Bánovce n/Bebravou 

  

Keď niečo vytrpí 

Vážená redakcia! Nedá mi, aby som sa s Vami nepodelil o moje názory, ktoré možno zdieľa mnoho ľudí. 

Najprv by som sa chcel zastať sestry Agáty, vizionárky zo Sečoviec. Psychiatria je iba lekárska veda, ktorá 

v mnohých prípadoch svojho praktického využitia ide proti Bohu. Sestre predstavenej a vôbec všetkým 

pastierom dávam na vedomie, že keď Pán Ježiš Kristus bol v počiatkoch svojho verejného účinkovania, 

prišli jeho „príbuzní“, aby ho vzali domov, lebo sa vraj „pomiatol“: „Vošiel do domu a znova sa zišiel toľký 

zástup, že si nemohli ani chleba zajesť. Keď sa to dopočuli jeho príbuzní, išli ho odviesť, lebo hovorili: 

,Pomiatol sa.’ Zákonníci, čo prišli z Jeruzalema, hovorili: ,Je posadnutý Belzebubom’ a ,Mocou kniežaťa 
zlých duchov vyháňa zlých duchov.’“ (Mk 3, 20-22). 

Na povzbudenie sestry Agáty - len vtedy dosiahnu jej tlmočené posolstvá hodnovernosť, keď niečo vytrpí. 

Hoci aj ja jej prajem, aby toho utrpenia mala čo najmenej. 

         Ivan Adamčík, Červeník   

Neboj sa, Agáta! 

 Nikdo nepochybuje o tom, že současný svět upadá stále více do zmatků a 

stranou nezůstává ani Církev. Někteří její hodnostáři ve snaze udržet status 

quo se přímo křečovitě snaží držet věci pod pokličkou a útočí na ty, kteří se 
odvažují předkládat kritické pohledy. 

Možná, že existují i ti, kteří se naivně domnívají, že lze vše zastřešit všeobjímajícím 

termínem „poslušnost Církvi“ a považovat mlčení za loyalitu a správnou cestu. 

Poslušnost jistě ano, ale předpokládá se také spravedlnost, která vychází z pravdy. 

Velmi se zabývám myšlenkou, proč je většinou reagováno tak nepřiměře-

ným  způsobem na všechny fenomeny, které my lidé nemůžeme ovlivnit. Jsou to 

především mimořádná zjevení. Je jich stále více a jistě i bude, protože člověk v 

dnešních zmatcích a neschopnosti rozlišovat, potřebuje osobní jistotu pravosti, a 
proto k němu přichází Pán nebo mnohem častěji Maria osobně. 

V sousední zemi východných bratov Slovákov  přichází Panna Maria  v poslední době 

opravdu často. Zřejmě bychom na světě nenalezli zemi, kde by byla zaznamenána 
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hned 4 mimořádná zjevení jako zde. Rok 1958 – TURZOVKA, rok 1991- LITMANOVÁ, 1997- DECHTICE, a 

nyní poslední: rok 2OO4 - SEČOVCE. 

Nikdo se nebude přít kvůli otázce: Bylo to zjevení potvrzeno, nebo nebylo? Existuje velmi mnoho odpůrců 

i mezi samotnými věřícími, kteří jsou spokojeni s dosaženým stavem a nechtějí se měnit. 

Ještě výraznější je odpor u těch, kteří již propracovali své teorie a stále na nich pracují, aby interpretace 
byly co nejpragmatičtější, ale zachovaly si zdání pravověrnosti a křesťanského vyjádření. 

Promluví-li za těchto okolností sám Pán, sám nebo ústy Panny Marie, nezbývá nic jiného, než usilovat v 
zárodku o to, aby tento hlas nebylo slyšet, nebo aby byl zpochybněn. 

Uzná-li Církev nějaké zjevení, pak se musí vytvořit podmínky pro to, aby dopad byl co nejmenší a byl 
pojat názor, že jde o bezvýznamnou věc. 

V praxi to chápu jako například známé tvrzení, že „nejsme vázáni věřit v pravost mimořádných zjevení“. 

Ale o to nejde: Jde o OBSAH! Co se opakuje nejčastěji v poselstvích? MÍR, SMÍR, ODPUŠTĚNÍ, POKÁNÍ, 

MODLITBA, PŮST, LÁSKA k bližnímu. Slovo MILUJTE! má tolik ozvěn! 

MÁME BOJOVAT ZA BOHA! To byla jedna z velmi zásadních vět, kterou nám připomněla Panna Maria skrze 
řeholnici AGATU BUREJOVOU, OSBM, dne 17. února u Sečovců. 

MILUJTE BOHA! MILUJTE CÍRKEV! MILUJTE OPRAVDOVĚ! 

Jsou snad tyto výzvy scestné, špatné, pohoršlivé a nebezpečné? Právě naopak! 

TAK MUSÍ VOLAT CÍRKEV. 

Již mnohokráte byly použity stejné metody proti různým vizionářům,  ať to už byly děti z Fatimy, 
Bernardetta, Faustýna nebo otec Pio a nesčíslně mnoho dalších. 

Dnes se na tom místě ocitla sestřička Agáta, a určitě je pro ni připravena pěkná kůra, kterou dovedou 
vždy připravit většinou ty nejzbožnější duše a vysoce postavené osoby v Církvi. 

Je také samozřejmé, že mohu mluvit, vyjadřovat svůj názor a tázat se, proč je špatný a žádat adekvátní 
odpověď. 

Vyšší formou odevzdání je mlčet. Zde je však těžké oddělit mlčení z pozice pokory od mlčení z pozice 

alibismu a snahy zachovat se v klidu a přežít bez boje. Jistě, zde hraje opět zásadní roli Bůh. 

Někoho chrání, nechává ho mlčet, někoho posílá, jako to udělal nyní například se sestrou Agátou. 

Za ní se modleme, aby vydržela všechny tlaky a pokusy ukázat ji ve světle psychické narušenosti. 

Je těžko pochopitelné, proč v době, ve které se tolik těchto fenomenů ukazuje, není zájem o to - 

POCHOPIT JE.  Jde o největší zkoušku v dějinách Církve. Jde o PEVNOST a ZACHOVÁNÍ ČISTOTY 
KATOLICKÉ NAUKY V DUCHU KATOLICKÉHO KATECHISMU navzdory k praktikám dnešní doby. 

NEBOJ SE, MALÉ STÁDCE! NEBOJ SE, AGÁTO! 

Brzy se budou objevovat desítky dalších omilostněných duší, budeme stále více hledět s úžasem na velké 

věci, která bude konat Bůh všude tam, kde najde víru. PANNA MARIA neopustí  nikoho, kdo k  ní bude 
volat a spínat ruce. Naopak, každý bude zakoušet velkou vnitřní slast Boží blízkosti. 

Díky, ó Pane, za všechno a posiluj nás, malé stádce, abychom ti mohli za všech okolností sloužit! AMEN. 

P. Petr Dokládal, Starý Jičín   (titulok M ROSA) 
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Poznámka redakcie: 

P. Petr Dokládal sa narodil 3. februára 1947 v Jeseníku na severnej Morave. Po maturite v roku 1965 

študoval a potom sa vyučil za reprodukčného grafika. Do svojho rodiska sa vrátil v roku 1973. Až do roku 

1980, keď začal študovať na Teologickej fakulte v Litoměřiciach, pracoval ako technik v Rudných dolech 

Jeseník. Na kňaza bol vysvätený 29. júna 1985 v Olomouci. Najskôr pôsobil ako kaplán v Českom Těšíně, 

potom 6 rokov v Starej Belej a 5 rokov vo Frenštátě pod Radhoštěm. Od roku 1997 je farárom v Starom 

Jičíne a Bernarticiach nad Odrou. 

Už dlhší čas sa zaoberá mariánskou špiritualitou, je členom Fatimského apoštolátu, Mariánskeho 

kňazského hnutia, Rytierstva Nepoškvrnenej, Matice Cyrilometodejskej a Svätohostýnskej i vzdelávateľom 

ORLA. P. Dokládal sympatizuje sa všetkými aktivitami, ktoré stavajú na evanjeliových  základoch. Podľa 

možností prispieva do katolíckych periodík i do médií. Napísal tiež sugestívny súbor meditatívnej poézie s 

názvom CESTA KRVE a rôzne štúdie, zvlášť o Najsvätejšom Srdci Ježišovom a Nepoškvrnenom Srdci 
Panny Márie.    

(Príspevky sú z priestorových dôvodov krátené) 

  

 

  

Zapodievajte sa Sečovcami 

 Srdečne pozdravujem Vás aj celú redakciu! 

Skúmal som a pozoroval od začiatku tú tzv. sečovskú 

udalosť - a bolí ma, že to došlo až do takej 

tragédie.Taký je môj úsudok a posudok. Zacitujem 

jednu veľmi krátku vetu: „Lóža sa najviac teší, keď 

ľudia, ktorí do nej nepatria, napomáhajú jej 

ciele.“ Či treba k tomu komentár? Keby som mohol 

toto všetko rozobrať, musel by som načrieť aj do 

politiky, a to nechcem. Už som na to dvakrát doplatil, 

už nemôžem ďalej riskovať, a preto si želám, aby ste 

moje meno nedali nikomu, nikde, ani verejne. Ja som 

hneď pri prvých zjaveniach sľúbil našej nebeskej 

Veliteľke dar, a to pre Agátu Burejovú, že sa našla 

taká smelá vizionárka (to je dar od Boha). To nemá 

nič s fantáziou. A ešte jedno. Prosím Vás, na budúci 

rok ma zaregistrujte na predplatné M ROSY. Prosil by 

som Vás, pán Selecký, zapodievajte sa touto 

sečovskou udalosťou do konca, lebo v tejto dobe je to 
veľmi potrebné. Za to Vám patrí vďaka. 

Na záver Vás ešte raz srdečne pozdravujem a prajem 

Vám veľa úspechov. Budem si aj v modlitbách 

spomínať na toto cenné dielo. Prajem Vám zdravie a 
vytrvalosť do budúcnosti. 

 Za Božiu spravodlivosť 

Čitateľ z Nižnej 
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Idú proti gréckokatolíkom 

Vážená redakcia! 

Priložene zasielam hárok „Podpisovej akcie“ pre sestru Agátu Burejovú. 

Možno je akcia už ukončená, ale ťažko sa mi zbierali podpisy. Je mi ľúto, trúfala som si na viac a 

rýchlejšie. Stalo sa mi tiež, že keď som o podpis požiadala známu, ktorou som si bola istá, mi dosť stroho 
povedala: „Nechaj to na Matku Božiu, veď sestra Agáta je na psychiatrii.“ 

Ak je to tak, je to samozrejmé, lebo Cirkev musí dokázať, že sestra je zdravá. Doteraz sa tak postupovalo 
pri všetkých zjaveniach, či už v Lurdoch, vo Fatime... 

Možno je to aj naplánovaná akcia - dezorientovať - boj proti. Niektorí ľudia už našli v schránkach letáčiky, 

aby sa zasadzovali za zničenie Gréckokatolíckej cirkvi. Tešila som sa a verila, že ľudia budú nadšení z 

toho, koľko lásky a starostlivosti nášmu národu preukazuje Matka Božia v tejto zmätenej dobe. Ale ako sa 
ukazuje, bude to urputný boj. 

Verím však v milosrdnú lásku nášho Pána Ježiša Krista. Jeho svätá prítomnosť je pre nás zárukou, že 

nebeská Kráľovná zvíťazí v tomto boji o „srdce Európy“, o jej a naše milované Slovensko. Nech Pán žehná 

všetkých, ktorí sa postavili do šíku našej „Nebeskej vojvodkyne“. 

Pochválený buď Ježiš Kristus. 

Vaša čitateľka  

Mária Kučarová, Košice 

 

 Je to výstraha! 

Pokoj Kristov! 

Vážený pán Anton Selecký, 

uisťujeme Vás o našich modlitbách za Vás i za celý náš národ. 

Božie veci sa rodia v skrytosti, pokore, pokoji a láske. Len čo je nepokoj, nejednota, rozdelenie, je to 

výstraha, že čosi nie je v poriadku. Ako kresťania a údy Cirkvi, predovšetkým my sa máme snažiť o 

jednotu so Svätým Otcom a s jeho nástupcami biskupmi a kňazmi. 

Z Vašich časopisov M ROSA, ktoré ste nám zaslali, sme mali nepokoj, aby to nespôsobilo rozdelenie v 

Cirkvi. Iba vtedy nemôžeme zablúdiť, keď budeme poslúchať Cirkev, našich predstavených. 

Modlíme sa na tento úmysel, aby sme sa všetci stále viac snažili o túto jednotu s Kristom a navzájom. 

S kresťanským pozdravom sr. Mária Marta od Božieho 

Milosrdenstva, OCD, podpriorka, Rád bosých karmelitánok, Košice 

Na vedomie: 

Arcibiskup Mons. A. Tkáč 

Exarcha Mons. Milan Chautur, CSsR 
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Výmysel 

Pán Anton Selecký! 

Toto nemôže byť pravda, aby toto povedala Panna Mária: „Milované dietky Gréckokatolíckej cirkvi. Ruším 

Gréckokatolícku cirkev.“ 

Toto nemôže byť pravda. Veď Panna Mária miluje Slovensko. Toto je len falošné a vymyslené. Panna 

Mária je takou dobrou Matkou, že toto si niekto musel vymyslieť. Čo si kto zasa vymyslí a pošle to do M 
ROSY? Čo ste to dali do M ROSY?       Čitateľka 

  

Ruším odber M ROSY 

Ruším odoberanie Vášho mesačníka M ROSA dňom 9. augusta 2004. 

Neželám si, aby mi prišlo ešte nejaké číslo, alebo iná ponuka. 

Tento časopis som predplatila na celý rok 2004, preto žiadam o vrátenie predplatného za štyri čísla 

(september až december) v sume 132 Sk na horeuvedenú adresu. Čitateľka z Dolného Kubína 

  

Vydržte! 

Vážený pane Selecký, 

právě čtu už počtvrté srpnovou M ROSU. Říkáte si jistě, že už jí tedy umím nazpaměť, a skoro máte 

pravdu. Pokaždé je to znovu otřes. Týká se to, samozřejmě, Sečovců a sestry Agáty. Jak je to možné ve 

svobodné zemi? Sestřička přece řekla, že s podvrženým poselstvím nemá nic společného. To se vůbec 
nevzalo na vědomí a uráželo se dál. 

Připomína mi to La Salette, co se týká obsahu. Tam byla také hierarchie napomínaná. 

Je mi to strašně líto. Copak nevidíme, jaká je doba, jak se satan snaží všude vetřít, copak nevnímáme, že 

skutečně je mnoho kněží povrchních a nevadí jim klesající úcta k Nejsvětější svátosti a jiné smutné věci? 

Vadí, že Panna Maria napomíná a prosí o lásku? Jak to může vadit? Panna Maria snad nesmí takto 

zasahovat? Jen aby sestřička vydržela a také Vy abyste vydržel. Prosím o to Pannu Marii. Že by se pan 

biskup shlédl v německém pojetí církve, nebo snad v pražském? Jaké jiné postoje má o. Miroslav Čajka a 

pan biskup Roman Danylak, jak čtu v M ROSE. 

Je mi také líto, že na místě Pri brale vandalové všechno zničili. 

Pannu Marii ale nikdo neumlčí. Ona bude stále různými způsoby volat své děti za Pánem Ježíšem. Do její 
mateřské ochrany Vás všechny odevzdávám. 

Stanislava Honzová, Brno 
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Zo zahraničia / Monitor 

Bráňme deti! 

 Vo Vatikáne na generálnej audiencii v Aule 

Pavla VI. v stredu 8. septembra 2004 bolo 

prítomných  vyše 7500 pútnikov z 19 

krajín. Svätý Otec hovoril o sviatku 

Narodenia Panny Márie a o nezmyselnom 
utrpení detí: 

 „Liturgia nám dnes pripomína Narodenie 

Panny Márie. Tento sviatok, ktorý sa teší 

veľkej ľudovej zbožnosti a úcte, nás privádza 

uctiť si aj Máriu ako dieťa, ako najčistejšiu 

Zornicu vykúpenia. Rozjímame o dievčatku ako 

o každom inom, ale zároveň ako o jedinečnej 

deve, ktorá bola požehnaná medzi všetkými 

ženami. Panna Mária je nepoškvrnená „dcéra 

Siona“, ktorá bola povolaná stať sa Matkou 
Mesiáša. 

Keď hľadíme na Máriu ako na dieťa, ako by 

sme mohli nemyslieť na toľké bezbranné 

deti v osetskom Beslane, ktoré sa stali 

obeťami barbarského únosu a potom boli 

zákerne zabité? Boli v škole, v mieste, kde sa človek učí žiť podľa hodnôt, ktoré dávajú zmysel 

dejinám, kultúre a civilizáciám národov, vzájomnému rešpektu, solidarite, spravodlivosti a 
pokoju. V školskej budove však zažili násilie, potupu, nenávisť a smrť. 

Náš pohľad v tejto chvíli patrí aj všetkým ostatným nevinným deťom v každom kúte sveta, ktoré sú 

obeťami násilia dospelých. Sú to deti, ktoré nútia brať do rúk zbrane, sú to deti, ktorých dospelí týrajú, 

ponižujú a zneužívajú, deti, ktoré sú pozbavené tepla rodiny a nádeje do budúcnosti, deti, ktoré 

nachádzajú smrť v konfliktoch v rozličných častiach sveta. 

Nárek bolesti zničeného detstva, poníženého vo svojej dôstojnosti, je veľmi veľký. Toto musí otriasť 

každým z nás. Drahí bratia a sestry, stojac pred kolískou malej Márie, obnovme si vedomie svojej 
povinnosti brániť a chrániť deti, tieto jemné stvorenia, a budovať pre ne pokojnú budúcnosť. 

Modlime sa, aby boli pre ne vytvorené podmienky pokojného života.“ 

Po tejto úvahe Svätého Otca nasledovali spoločné modlitby prítomných pútnikov za trpiace deti 
na celom svete: 

- Modlime sa za deti v Beslane, ktoré boli násilím vytrhnuté zo života práve v deň, keď sa chystali 

začať školský rok, i za ich rodičov, príbuzných a priateľov, čo zahynuli spolu s nimi, aby im Pán Boh vo 
svojom milosrdenstve otvoril naširoko brány svojho domu. 

- Modlime sa za ranených, za rodiny obetí i za všetkých členov komunity v Beslane, ktorí s rozjatreným 

srdcom plačú nad smrťou svojich drahých, aby posilnení svetlom viery a podporovaní solidaritou toľkých 
ľudí vo svete, dokázali odpustiť tým, čo im ublížili. 

- Modlime sa za všetky deti na celej zemi, ktoré trpia a zomierajú v násilí a utrpení, ktoré im 

spôsobujú dospelí, aby im Pán dal pocítiť úľavu a svoju lásku a aby zlomil tvrdosť srdca tých, ktorí sú 
príčinou ich utrpenia. 

Spoločné modlitby zakončil Svätý Otec: Bože, Otče náš, ty si stvoril ľudí, aby žili vo vzájomnom 
spoločenstve. 



26 
 

Daj, aby sme pochopili, že každé dieťa je bohatstvom ľudstva a že násilie voči druhým je slepou uličkou, 

ktorá nevedie do budúcnosti. O to ťa prosíme na príhovor Panny Márie, Matky nášho Pána Ježiša Krista, 
ktorý žije a kraľuje na veky vekov. Amen. 

Na audiencii boli aj slovenskí pútnici. Ján Pavol II. ich pozdravil: 

Srdečne pozdravujem slovenských pútnikov. Drahí bratia a sestry, ďakujem vám za vašu 

návštevu. Zatiaľ čo rád zvolávam na vás a na vaše rodiny trvalú Božiu pomoc, zo srdca vám 

udeľujem osobitné požehnanie, ktoré rozširujem na celý slovenský národ. Pochválený buď 

Ježiš Kristus! 

Na záver audiencie po Modlitbe Pána Svätý Otec udelil všetkým svoje apoštolské požehnanie. 

         (Rádio Vatikán) 

Ilustračné foto: (a) 

 

Snaha odcuzdiť človeka rozumu, vôli a morálke 

  

Totálna vojna je tu 

  

Teológ a filozof Mons. Michel Schooyans z Belgicka sa 

narodil v r. 1930, vysvätený na kňaza bol v r. 1955. V r. 

1959-1969 učil na Katolíckej univerzite v Sao Paule v 
Brazílii, pričom pracoval aj v miestnej farnosti. 

Od r. 1964 je profesorom na Katolíckej univerzite v Louvain-la-

Neuve v Belgicku, kde učí politickú filozofiu, súčasnú ideológiu a 

spoločenskú etiku. Mons. Schooyans je tiež členom Politickej 

akadémie pre sociálne vedy a je poradcom Pontifikálnej rady pre 
rodinu. 

  

Organizovanie neslýchanej diktatúry 

Mons. Michel Schooyans napísal knihu vo francúzštine pod titulom: „La face cechée de I‘ONU“ (Skrytá tvár 

OSN), ktorá odhaľuje páky Spojených národov na svetovú vládu a totálnu diktatúru. Tu sú niektoré 

výňatky z tejto knihy. 

20. storočie videlo diktatúry, ktoré celé národy podriadili násiliu, teroru, prenasledovaniu, špicľovaniu a 

úpadku. Stačí, keď si človek pomyslí len na krajiny, ktoré boli vystavené hororom komunizmu, fašizmu, 

nacizmu. Akokoľvek, druh totality, ktorú súčasné OSN chce nastoliť v globálnom meradle, je číročisté 
nevoľníctvo. Táto totalitná ideológia zabíja schopnosť rozlišovať medzi dobrom a zlom. 

  

Prevrátené ľudské práva 

Spojené národy vypracovali a podpísali v roku 1948 „Všeobecnú deklaráciu ľudských práv“, ktorá uznala 

dôstojnosť a prvenstvo ľudskej osoby. OSN a niektoré z jej agencií sa čím ďalej tým otvorenejšie správajú 
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tak, akoby prijali poverenie vytvoriť pojem ľudských práv, ktorý je radikálne odlišný od pojmu 

vyjadreného v roku 1948. 

Ľudstvo bude musieť priijať nadnárodnú technológiu, ktorá bude štátom diktovať, čo musia robiť, a 

jednotlivcom, čo musia myslieť. 

  

Medzinárodný trestný súd 

Pod tlakom niektorých radikálnych feministických a homosexuálnych hnutí, právomoc Medzinárodného 

trestného súdu, vytvoreného 18. júla 1998, sa môže rozšíriť na „zločiny“ proti takzvaným novým ľudským 

právam. Napríklad až tak ďaleko, že umelý potrat (abort), homosexualita a eutanázia sa uzná za „nové 

právo“, takže oponenti, tí, ktorí budú proti týmto právam, môžu byť súdení a odsúdení Medzinárodným 
trestným súdom... 

  

Sekularizácia 

Sekularizáciou sa myslia všetky tie skupiny, ktoré bojujú za zmiznutie všetkého, čo sa vzťahuje na Boha a 

náboženstvo. Slovodomurári sú jednou z tých organizácií, ktoré bojujú v prospech sekularizácie. Politická 

moc chce vládnuť nad spoločnosťou a svedomiami tým, že dovolí len náboženstvo kontrolované štátom, 
ako je to v komunistickej Číne. 

OSN už ani neskrýva svoje prianie kontrolovať svedomie človeka. Jestvuje napríklad organizácia „Spojená 

iniciatíva náboženstiev“, založená episkopálnym biskupom Wiliamom E. Swingom, horlivým 

pozorovateľom New Age, ktoré by čoskoro zakázalo existenciu akéhokoľvek iného náboženstva. Je v 

záujme OSN podporovať tento plán, lebo globalizácia nie je vyhradená len pre politiku alebo ekonomiku - 
zaujíma ju „globálna duša“. 

  

Koncentrácia moci 

Generálny sekretár Spojených národov, konajúc svojvoľne, snaží sa vytvoriť svetovú elitu, kde v dosiaľ 

bezpríkladnom spôsobe je sústredená politická, ekonomická, vojenská a psychologická moc. Táto 

posledná moc zahŕňa masovo know-how komunikačné prostriedky. 

Aby OSN prežilo, potrebuje pravdu, ktorú Cirkev ponúka o človekovi, jeho božskom pôvode, jeho cieli - 

ktorým je večná blaženosť. OSN potrebuje Cirkev a kresťanov, pretože sa potrebuje oslobodiť od lží a 

násilia. Človek musí prestať potláčať pravdu. Musí zastaviť znehodnocovanie rodiny! Musí zastaviť 

vmešovanie sa do intimity dvojíc, „vysluhovať“ ich neodňateľné právo prenášať život! Musí zastaviť ničenie 

najslabších! Musí zastaviť obmedzovanie suverenity národov! Musí zastaviť zavádzanie globalizácie, ktorá 

kontrolovaním svetovej ekonómie bude kontrolovať každú ľudskú bytosť! Musí zastaviť lišiacke tvorenie 

svetovej vlády, ktorá je nad každou osobou a každým národom! Musí zastaviť nanucovanie ľudstvu 

systém ideologickej domestikácie cez kontrolu médií! Musí zastaviť kontrolovanie sveta používaním 

zvrátených pojmov práva! 

  

Nezmyselná vojna 

Cirkev musí dnes ohlasovať, že sa začala nová vojna: celková vojna proti človekovi. Vojna, ktorá ho chce 

najprv zmeniť a potom zničiť. Vojna, ktorá chce odcudziť človeka rozumu a vôli, tomu, v čom je tak 

zázračne vyjadrená jeho podobnosť s Bohom. Nezmyselná vojna, v ktorej cenou smrti Boha je smrť 

človeka. 
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Privilégiom a poslaním kresťanov teda je byť strážcami a majákmi, ktoré každému ukazujú cestu, ktorou 

majú ísť, aby sa vyhli nástrahám a pascám, a predovšetkým, aby boli svedkami nádeje. 

Mons. Michel Schooyans 

(Prevzaté z časopisu MICHAEL, Kanada) 

 

  

Letná „folklórna akcia” v Dóme 

sv. Martina v Bratislave dňa 3. 

septembra 2004, divadelná 

korunovácia Alžbety Španielskej 

(hrala Anna Šišková) nebola 

prvou profánnou akciou, na ktorú 

boli prepožičané sakrálne 

priestory a posvätené  mitry a 

ornáty  v našom hlavnom meste. 

Bohužiaľ, nechávame naše 

kostoly (zrejme nie zadarmo) 
využívať  na „komerčné” účely... 

Na druhej strane pred pár rokmi 

nemohol o. Jozo Zovko z 

Medžugoria prednášať v 

niektorých našich slovenských 
chrámoch! 

Kánon 1171 - S posvätnými 

vecami  alebo požehnaním určené na božský kult sa má zaobchádzať úctivo a nemajú sa 

používať na profánne alebo nie im vlastné ciele, hoci sú vo vlastníctve súkromných osôb. (II. 
časť - ostatné úkony božského kultu, I. titul - sväteniny)         

Anton Selecký 

 

  

Mexiko: Kongres exorcistov 

V Mexiku sa v dňoch 31. augusta až 2. septembra 2004 konal prvý Mexický národný kongres 
exorcistov a asistentov oslobodzovania od diabla Mexickej arcidiecézy. 

Kongres sa konal v priestoroch Biskupskej konferencie Mexika a zúčastnilo sa na ňom asi 500 biskupov, 

kňazov - exorcistov, ďalších kňazov, rehoľníčok, laických pomocníkov exorcistov a ľudí so skúsenosťami s 

modlitbami oslobodzovania od diabla, ale aj psychiatrov a psychológov. 

Na svätej omši na úvod kongresu kardinál Norberto Rivera, mexický arcibiskup, povedal: 

„Nachádzame sa v kritickej dobe pre Cirkev. Musíme používať Slovo na odmietanie všetkého, 

čo nie je od Boha, ako: moc bosoriek, špiritizmus, ľudová liečiteľská mágia, africké 

náboženstvá, ezoterika, horoskopy, vykladanie osudu, tarotové karty, okultizmus, 
gnosticizmus, slobodomurárstvo, rozenkruciánstvo, materializmus, animistická filozofia atď. 
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Avšak ešte horšie je, že v určitých mestách sveta sa koná uctievanie satana. Musíme tiež čeliť 

satanistickým hnutiam, ako New Age, ktoré sa pokúša priťahovať ľudí na falošné cesty 

myslenia a života a k viere nie v osobného Boha, ktorý sa nám zjavil, ale v neosobného boha, 

ktorý sa identifikuje s materiálnym svetom, ktorého sme súčasťou. Z toho istého dôvodu nás 
chce prinútiť, aby sme verili, že my sami sme bohovia. 

Sú to tí, ktorí chcú vyriešiť svoje problémy, choroby, bolesti a utrpenia nasledovaním 

prístupnej a povrchnej cesty bez ustanovenia osobného vzťahu s Bohom.“ 

Kardinál Rivera potom vyzval prítomných, aby dali do centra svojho života Krista, ktorý svojím utrpením, 
smrťou a vzkriesením prostredníctvom kríža porazil satana. 

Kongres zorganizovala Generálna koordinácia exorcistov Mexickej arcidiecézy. Prácu ôsmich exorcistov – 
jedného pre každý teritoriálny vikariát arcidiecézy - tu koordinuje kňaz Pedro Mendoza Pantoja. 

          (ZENIT/-zg-TK KBS) 
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Slovo mladých 

Ad: Duchovné priateľstvo 

Ďakujem za list, v ktorom pán Stanislav Holúbek z Martina nadviazal na tému o priateľstvách: 

„Priateľstvo a láska sú dva najušľachtilejšie ľudské vzťahy. Predstavujú čistý, nezištný vzťah dávania a 

brania skutkov dobra, pravdy, spravodlivosti, milosrdenstva. Šťastný človek, ktorý sa vie obklopiť 

takýmito ľuďmi, alebo ich jednoducho má. No v živote sa človek stretáva aj s ničiteľmi lásky a priateľstva. 

V živote som stretol viac ničiteľov lásky a priateľstva, ako obrancov a rozvíjateľov týchto vzťahov. Ľudská 

hlúposť, pýcha, zrada, nenávisť  ma prinútili byť opatrným vo vzťahu k ľuďom. Lebo môj osobný vzťah k 
Bohu mi žiadna ľudská zloba, nenávisť, hlúposť či pýcha vziať nemôžu. 

Zlo je možné kynožiť odhaľovaním jeho dôsledkov v pôsobení na ľudí. Chceme my kresťania vybudovať 

spoločenstvo lásky?  Ako - keď  Božie podmienky, záruky a zákony života v láske nie sú schopní a ochotní 

verejne uznať zákonodarcovia v právnom systéme SR? Veď tie sú aj všeobecnými podmienkami a 

zárukami fungovania duchovných priateľstiev! Jedine takto je možné budovať spoločenstvá priateľstiev v 
láske a civilizáciu lásky, ako vyzýval Svätý Otec Ján Pavol II.“ 

Milý Stanislav! 

Mať okolo seba dobrých ľudí, spriaznené duše, je milosť od Boha. Ak veríme, že sme Bohom poslaní žiť 

alebo byť práve tam, kde sa nachádzame, potom musíme o ňom vydávať svedectvo života. Spracovať aj 

takú „prihrávku“, akou je ľudská zrada. Pracovať v prvom rade na svojej premene, a tak pretvárať aj 
ostatných, láskou. 

„Nedal vám Mojžiš zákon? A nik z vás zákon neplní.“/Jn 7,1 9/ To povedal Ježiš Židom v chráme a hovorí 

to aj nám. V mestách aj na dedinách sa každú nedeľu opakuje podobný obraz ako v Žiline na Hlinách: 

cestou zo svätej omše skočíme do supermarketu. Na jednom seminári mladých kresťanov mi to vysvetlili: 

Keď sa ide aj do obchodu aj do kostola, všetko je OK. Vraj v kampani za nedeľu išlo len o to, aby ľudia 

nechodili namiesto sv. omše do obchodu. Čudovala som sa totiž, prečo idú kupovať chlieb, hoci je nedeľa. 

„Kým sa civilizácia opierala o Boha, zachraňovala pojem obeti, ktorá vnášala Boha do srdca človeka. 

Humanizmus zanedbal základnú úlohu obeti. Usiloval sa zapáliť človeka slovami, a nie činmi,“ napísal 
Exupéry a platí to od čias humanizmu po dnešné časy.  

Krst nás zaväzuje chrániť život človeka od počatia po prirodzenú smrť, zaväzuje nás žiť v čistote, 

odmietnuť antikoncepciu, to všetko v našom mene sľúbili rodičia. Koľko rodičov si to však uvedomí? 

Kamarátka mi raz povedala: „Niektorí miništranti, ktorých poznám, spávajú s dievčatami.“ Jeden chlapec 

sa spýtal Pavla Hudáka: „Prosím vás, existuje vôbec čisté dievča?“ A on odpovedal, že také pozná. Kam 
sme sa to dostali? 

Nikoho nemôžeme nútiť. Aj keď ide o život nevinného dieťaťa, ktorému sa lono matky stáva hrobom. Boh 

nám dal slobodnú vôľu, všetkým. Človek nie je v práve, keď zasahuje do života iného, no aj tak nám Boh 

nezviazal ruky. A vedel, že nimi pripravíme o život milióny ľudí vo vojnách aj v nemocniciach. Zákon a 

spoločenská mašinéria nezmenia situáciu. Človek sa musí zmeniť. Naučiť sa žiť plnohodnotný kresťanský 
život. Priamy, bez kľučiek medzi bodmi Desatora.  

Právnici sa trápia s množstvom nových zákonov, noviel a s novelami noviel. Vstúpili sme do EÚ, zaviazali 

sme sa dodržiavať zákony a nariadenia, ktoré vydáva. Kto sa v nich vyzná? Žalmista píše: „Pán kraľuje..., 

spravodlivosť a právo sú základom jeho trónu.“ 

Ak je základom Európy právo, potom je postavená na kope papiera formátu A4, ktorá sa môže kedykoľvek 

zrútiť. „Márnosť, len márnosť – hovorí Kazateľ, všetko je iba márnosť“ (Kaz 12, 8) A na inom mieste: 

„Boha sa boj a jeho prikázania zachovávaj, lebo to je povinnosť každého človeka.“ (Kaz 12, 13) 

Nemôžeme budovať civilizáciu lásky, keď ostatným nanútime zákony podľa nášho presvedčenia. „Ak 

máme založiť lásku, musíme začať obeťou,“ dopĺňa ešte Exupéry. Aj Ježiš začal obeťou.        

         Monika Školnová / Ilustračné foto: (a) 
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Nebezpečná M ROSA  

& nahí „svätí“ 

  

V oznamoch po sv. omši bol v našom chráme  prečítaný 
zákaz predávania M ROSY v kostole a v blízkosti kostola: 

Aj napriek zákazu Konferencie biskupov Slovenska 

vydávať časopis Rosa, bol tento časopis znova 

vydaný. Predstavte si, v našom kostole sa ho predá 

vyše 100 kusov a Katolíckych novín ani nie 40 kusov! 

Časopis M Rosa je bulvárny časopis a môžeme ho 

prirovnať k časopisu Plus 7 dní! V Rose sa píše o 

akýchsi zjaveniach Panny Márie a len sa v ňom kydá 
na Cirkev! 

Ľudia sa pozerali jeden na druhého a nechápali. Škoda, že v oznamoch nezaznelo vyjadrenie KBS aj 

k novému kalendáru aktov, ktorý „krstil“ predseda vlády a súčasne predseda strany, ktorá má 

v názve „kresťanská“. Herci divadla A. Bagara v Nitre nafotografovali akty. Každý akt - herec má meno 

niektorého svätca. Herci si prečítali aj životopis svätého, ku ktorému priradili svoje nahé telo... Pre 

premiéra to bola „nesmierne zaujímavá akcia“! Pre nás kresťanov je to hlboké znesvätenie, povedala by 

som - svätokrádež! Poniektorí sme pánovi Dzurindovi dali vo voľbách svoj hlas. Pán premiér už nemá 

morálne právo nás zastupovať. Mal by odstúpiť! 

Dúfame, že náš časopis M ROSA bude vychádzať aj naďalej! Dúfame, že v nás naši cirkevní 

predstavení nebudú vidieť len „kýmsi zmanipulované ovečky“, ale ľudí, ktorí sa s dôverou, 

nádejou aj obavami obracajú na našu nebeskú Matku, modlia sa k nej, uctievajú si ju. Dúfame, 

že naša patrónka - Sedembolestná Panna Mária ochráni náš slovenský národ pred  úkladmi diabla a 

nástrahami Zlého! AVE MARIA!       

Viera Koleková, Košice 
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Zo života svätých 

Svätý Bazil Veľký 

 arcibiskup, učiteľ Cirkvi, ochranca chudobných a chorých, patrón východného 

mníšstva. Toto meno je veľmi rozšírené u Grékov, Rusov a Ukrajincov. Basilios 

znamená kráľovský 

  

Zázračné otvorenie chrámu 

Amfilochius, biskup ikonijský, opisuje niekoľko zázrakov, 

ktoré spôsobili modlitby svätého Bazila: 

V meste Nicea ariáni násilne a neprávom odobrali chrám 

katolíkom. Ľudia požiadali o pomoc svätého Bazila. Svätec 

napísal list cisárovi, v ktorom ho požiadal, aby prikázal odovzdať 

kostol katolíkom. Cisár odovzdal túto vec na doriešenie svätému 

Bazilovi s upozornením, že jeho rozhodnutie bude celkom 
objektívne. 

Svätý Bazil zvolal ariánov a katolíkov na schôdzu, oznámil im 

rozhodnutie cisára a prikázal ariánom, aby kostol zamkli a 

svojimi pečaťami opatrili zamknuté dvere, postavili svoju stráž a 

tri dni sa modlili. Ak sa na ich modlitby kostolné dvere otvoria 

samy od seba, kostol ostane navždy ich vlastníctvom, ak sa im 

kostol neotvorí, vtedy to isté urobia katolíci. Ariáni sa modlili, ale 

bezúspešne. Vtedy svätý Bazil odslúžil v noci za mestom v 

Chráme svätého Diomida sv. omšu a skoro ráno spolu s ľuďmi sa 

pustil k zapečatenému chrámu. Zastavil sa pred zatvorenými dverami a celý národ na počesť Bazila 

spoločne zaspieval „Hospodin, pomiluj!" Potom svätý Bazil urobil znak svätého kríža nad zamknutými 

dverami a slávnostne vyhlásil: „Blahoslavený Boh kristiansky je všade teraz a vždy i na veky 

vekov." A národ odpovedal: „Amen!" Vtedy akoby od vetra a búrky sa dvere samy otvorili. Chrám tak 
ostal vlastníctvom katolíkov a mnohí z ariánov, vidiac tento zázrak, sa vrátili do Katolíckej cirkvi. 

  

Dieťa bohatých 

Tento miláčik Boží bol sv. Bazil Veľký. Bazil, o ktorom píše sv. Gregor: „Nebo mi udelilo 

neoceniteľnú lásku, že mi dalo za priateľa najrozumnejšieho, najučenejšieho a najchápavejšieho človeka 
pod slnkom. Chcete vedieť, kto je to Bazil Veľký, najslávnejší človek nášho storočia?“ 

Sv. Bazil sa narodil dávno, v dobe Východorímskej ríše, v provincii Kapadócia v meste Cézarea 

(dnešné Kayseri, Turecko) v roku 329. Toto územie patrilo v tých časoch medzi najkultúrnejšie oblasti 
vtedy známeho sveta. Verejný život ovládala grécka reč a vzdelanosť, a to aj za rímskej nadvlády. 

Bazilov otec, tiež Bazil, bol právnikom, ktorého si ľud veľmi vážil pre jeho krásny štýl v rečníctve, 

vzdelanosť a spravodlivosť. Oženil sa s dievčinou, ktorá bola hodná veľkej pocty. Bola to sirota, dcéra 

mučeníka, ktorý zomrel za kresťanskú vieru. Emília bola veľmi pekná a bohatá, čo priťahovalo mno-hých 

pytačov, ale ona sa rozhodla pre mladého advokáta, lebo jeho mravné vlastnosti v nej vzbudzovali 

dôveru. Otec a matka Bazila pochádzali z provincie Pont, kde žili veľkopansky, ale za najvyššiu hodnotu 

pokladali svoju kresťanskú vieru. 
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Keď sa za Diokleciána začalo prenasledovanie kresťanov, Bazilov dedo si radšej prial stratiť 

celý svoj majetok, akoby mal stratiť poklad svojej viery, a preto spolu so ženou utiekol do 

pontských lesov, nechajúc krvilačným nepriateľom napospas celý svoj majetok. Sedem rokov 

sa skrývali manželia v spoločnosti sluhov v horách Pontu, živiac sa z Božej prozreteľnosti 
lovom vtáctva a divej zveri. 

Po skončení prenasledovania sa zbožní utečenci vrátili naspäť do svojich domovov. Pán ich 

požehnal desiatimi deťmi. Okrem Bazila mali štyroch synov a päť dcér. Z dcér je známa Makrína, 

pomenovaná po svojej babke. Ostatné sa pravdepodobne vydali a viedli obyčajný život. Chlapci sa volali 

Naukrátius, Gregor, Peter, najmladší zomrel v detskom veku. Vedľa Bazilových rodičov sa stali aj traja 
jeho súrodenci svätými (brat Gregor Nysénsky). 

Bazil bol ako dieťa veľmi citlivý, čo dokazujú jeho zdravotné problémy. Raz ťažko ochorel. Už sa 

počítalo s jeho náhlou smrťou. V noci počul otec hlas, ako keby k nemu prehovoril Kristus: „Choď, tvoj 

syn žije!" A chlapec sa naozaj uzdravil. (Chorľavosť sa u neho prejavovala i neskôr.) Prvé svoje detské 

roky prežil Bazil u svojej dedinskej pestúnky. Keď sa vrátil domov, jeho otec sa s veľkou starostlivosťou 

ujal jeho výchovy, zamestnávajúc ho detskými vedomosťami, no niekedy mu vyjavil aj hlboké pravdy. Už 

vtedy bolo možné pozorovať u neho nadpriemernú rozumovú bystrosť. V tom čase sa celá rodina 
presťahovala do rodinného domu k starej babičke Makríne, ktorá žila sama v Annéze v Novej Cézarei. 

Tam Bazil prežil svoje mladé roky, počúvajúc náuku svojho otca (mal známu rétorickú školu) a 

rozprávanie svojej babičky. Tá vedela množstvo príhod z dôb vlastnej účasti v bojoch za náboženskú 

slobodu kresťanov. Babička mohla vyvolať v obrazotvornosti svojho vnuka heroické udalosti z veľkého 

prenasledovania alebo mu opakovala slová zakladateľa cirkvi v Nazianze, svätého Gregora divotvorcu, 

lebo osobne poznala jeho učeníkov a od nich dostala svoje náboženské vedomosti. Vtedy bolo  zasiate v 
srdci mladíka semeno kresťanstva, ktoré v príhodnom čase urobilo svätého Bazila Veľkým. 

  

Štúdiá 

Skoro a šťastne sa minuli mladé 

Bazilove roky v otcovskom dome (otec 

mu zomrel, keď mal asi 13 

rokov). Nastala doba, keď mal mladík 

nastúpiť cestu verejnej výchovy, aby si 

získal vyššie vzdelanie na prijatie 

občianskych alebo štátnych spoločenských 

povinností. A tak Bazil prešiel do Cézarey v 

Kapadócii, hlavného mesta provincie, ktoré 

toho času bolo kolískou krásnej literatúry. Tu 

sa venoval filozofii a rétorike. Pripravený už 

od svojho otca Bazil skoro zaujal jemu 

patriace miesto v prvom rade. Gregor z 

Nazianzu (Gregor Naziánsky, ktorý sa neskôr 

stal konštantínopolským patriarchom a 

slávnym cirkevným učiteľom), ktorý sa 

zoznámil s Bazilom v čase ich štúdií v 

Cézarei, hovorí o ňom, že prevyšoval 

všetkých svojich spolužiakov a čoskoro 

sa vyrovnal svojim učiteľom. Bol dokonalým rečníkomuž pri stupňoch katedry rétoriky a filozofie, 

keď ešte len počúval filozofické prednášky. Podľa vtedajšieho zvyku súťažil mnohokrát i s vtedajšími 

kňazmi. Obyvatelia a predstavenstvo mesta boli pyšní na takého reprezentanta. Po absolvovaní škôl v 

Cézarei Bazil odcestoval podľa vtedajšieho zvyku do svetoznámych škôl do 

Carihradu (Konštantínopolis, hlavné mesto Východorímskej ríše) a odtiaľ na vysokoškolské štúdiá do 
slávneho mesta Atén, kde študenti nielen vášnivo študovali, ale takisto sa oddávali zábavám. 

V čase svojich štúdií v Aténach sa Bazil spriatelil so svätým Gregorom z Nazianzu a tak obaja 

zostali nerozlučnými priateľmi na celý život. O tomto priateľstve píše sám Gregor: „Všetko sme 

mali spoločné, bývali sme spolu, spolu sme sa učili, naším spoločným cieľom bola cnosť, naším 
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sprievodcom bolo dodržiavanie Božieho príkazu. Neradi sme sa schádzali s priateľmi ľahkých mravov, lebo 

ľahšie sa možno pomýliť, ako získať niekoho pre cnosť. Poznali sme len dve cesty: prvú do chrámu a jeho 

svätých učiteľov a druhú, ktorú sme si menej všímali, do verejných škôl a učiteľov svetskej múdrosti. 

Cesty vedúce k roztržkám, divadlám, oslavám, rozptýleniu sme nechávali pre iných. Našou najväčšou 
snahou a najväčšou oslavou bolo stať sa kresťanmi nielen podľa mena, ale byť skutočnými podľa skutkov." 

V Aténach tak Bazil, ako aj jeho priateľ Gregor si získali veľkú úctu medzi priateľmi a taktiež i medzi 

profesormi, a to ako v Grécku, tak aj za hranicami. Po päťročnom štúdiu v Aténach sa Bazil vrátil naspäť 

do Malej Ázie. V tom čase mal dvadsaťšesť rokov. Pri návrate do rodnej Annézie už neboli nažive ani otec, 

ani babička Makrína. Celé hospodárstvo a domácnosť viedla mamička Emília s pomocou Makríny, Bazilovej 

sestry. Po krátkom čase Bazil odcestoval do Cézarey, kde bol poverený vedením katedry rétoriky. Skoro si 

získal úctu a slávu u občanov. Bol pyšný na svoju výrečnosť a vedomosti. 

  

Obrátenie a  krst 

Bazil na príhovor sestry obrátil svoje srdce a tvár k dokonalejšiemu životu. 

O tejto svojej zmene sám Bazil píše takto: „Tratiac mnoho času na márnosti 

sveta, skoro celú svoju mladosť som využil na to, aby som získal dlhým a 

zbytočným namáhaním sa o vedu, múdrosti odsúdené Bohom, ja som sa konečne 

prebudil akoby z hlbokého spánku, zbadal som podivné svetlo evanjeliovej cnosti a 

poznal som bezcennosť a prázdnotu múdrosti kňazov tohto sveta, čo zanedbávajú 

a hynú. Oplakával som s nevýslov-ným bôľom naničhodný život, ktorý som viedol dosiaľ. V tom čase som 

túžil po nejakom sprievodcovi, ktorý by ma viedol a poučoval o základoch zbožnosti. Najviac som sa staral 

o to, aby som začal pracovať nad hocijakou správou svojich zvykov, ktoré som získal v čase dlhého 

pobytu so zlými kamarátmi. Začal som čítať evanjelium a spoznal som, že niet lepšieho prostriedku na 

získanie dokonalosti, ako predať svoj majetok a rozdať ho medzi našimi biednymi spolublížnymi tak, aby 

sa naša duša oslobodila od starosti priviazanej k tuzemskému majetku.“ Možno povedať, že až vtedy, keď 

sa rozplynuli prvé dymy márnej slávy, keď sa Bazil celkom zriekol sveta, aby sa zasvätil Bohu, biskup 

Cézarey, Dianij, vylial na hlavu Bazila vodu svätého krstu. Z tejto bratovej zmeny sa najviac radovala 

sestra Makrína, ktorá sa v tom čase spolu s mamičkou Emíliou a niekoľkými vernými sluhami Božími za-
svätila dokonalému rehoľnému životu. 

  

Cestovateľ 

Bazil začal nový zbožný život. Zaumienil si spoznať jeho zásady a prizrieť sa zblízka na jeho praktické 

príklady. Nehľadiac na slabé zdravie, pustil sa na ťažkú cestu po celom Východe. Tu hľadal známeho 

askétu Eustatia. Hovorí o tom v jednom zo svojich listov: „V Alexandrii, v Egypte, v Palestíne, Cézarei, 

Mezopotámii obdivoval som u rehoľníkov ich zdržanlivosť v jedle, povahu v práci, vytrvalosť v ich 

modlitbách, vysokú, nepremožiteľnú náladu duše, ktorá im po-máhala pohŕdať hladom a smädom, akoby 

boli bez tela, vskutku len cestujúcimi na zemi, ale už aj občanmi neba.“ Prizerajúc sa s veľkou úctou 

zbožnému životu mníchov, počúval správy o strašnom, krvavom prenasledovaní kresťanov katolíkov 

falzifikátormi kresťanstva - ariánmi (Areios, alexandrijský kňaz, zomrel v roku 336; jeho prívrženci 

odmietali Kristovu podstatu s Bohom: Kristus bol stvorený Bohom), majúcimi priazeň zlých kráľov, ktorí 

žalárovali, mučili a zabíjali pravoverný národ. Preto na svojich dlhých cestách na mori i po suchu 

obchádzal všelijaké stretnutia so stúpencami arianizmu a uznával za otcov a sprievodcov svojej duše len 
tých, ktorí kráčali tradičnou cestou skutočnej zbožnosti. 

  

Rehoľník 

Bazil sa vrátil do Pontu, v hornatom kraji severnej Kapadócie, s pevným rozhodnutím 

napodobňovať drsný spôsob života rehoľníkov. Vyvolil si bydlisko na brehu riečky Iris naproti Anesii, 

kde žili ako rehoľníčky Emília, Makrína aj ich priateľky. Toto mesto bolo blízko Neocézarey.  „Žiadne iné 
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miesto,“ hovorí svätý Bazil, „mi neposkytlo taký hlboký pokoj. Nielenže sem nedolieha hluk mesta, ale je 

vzdialené od ciest pocestných. Len zopár poľovníkov sem-tam prichádza oživiť našu púšť.“ 

  

(Pokračovanie v budúcom čísle) 
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Na aktuálnu tému / Správy z ČR 

Imprimatur, index, Fatima, satanov dym 

 Rozhodujúci zápas 

V poslednom čase bola M ROSA kritizovaná za údajné zavádzanie veriacich do bludu a omylov. 

To, že ostatné médiá s  oveľa väčším dosahom a skutočnými dezinformáciami nie sú nijako 

sledované, ani upozornené na omyly, dokladá článok „V Izraeli objavili jaskyňu Jána Krstiteľa“ 
(správa tasr, Nový čas 20. augusta 2004), v ktorej sa o Jánovi Krstiteľovi o. i. uvádza: 

„V rieke Jordán údajne pokrstil aj samotného Ježiša. Syn Herodesa Veľkého, kráľ Herodes 

Antipas, ho za to dal popraviť.“ (Ján Krstiteľ bol popravený za kritiku Herodesa Antipasa,  že žil so 

ženou svojho brata.) Odozva žiadna, na nedávnu reklamu kalendára aktov nitrianskych hercov 
znázorňujúcich svätých ani nehovoriac. 

Avšak oveľa dôležitejšie informácie  sa nemôžu dostať k veriacim kvôli nepovoleniu a zákazu 

priamo Cirkvi, ako to píše z Toronta pre M ROSU na tému  IMPRIMATUR  náš dopisovatel 

o. Miroslav Čajka, CSsR: 

Opäť sme pri otázke imprimaturu. Niektorí členovia 

cirkevnej hierarchie zastávajú na imprimatur už 

prekonaný názor. Zaiste, v pozadí takéhoto postoja je 

úmysel chrániť vieru veriacich, byť na stráži pred bludmi. 

Preto takáto obava pred bludmi a nepravdami je 

opodstatnená. Otázkou však je, AKO obrániť veriacich 

alebo aj neveriacich ľudí dobrej vôle pred 

nebezpečenstvom dnešnej duchovnej konfúzie a zmätku. 

Nášmu rozumu je totiž predložený jeden FAKT. Áno, je tu FAKT, 

ktorý nám náš cit akosi nechce vziať do úvahy. Je tu FAKT, 

že imprimatur bol zrušený takmer na sto percent, bol 

zrušený práve Svätým Otcom, ku ktorému sa, aspoň náš 

národ, ľud i kňazstvo, tak radi hlásime a uctievame si ho. 

Duch Svätý je Boh, ktorý veje kam chce,  kedy chce a ako 
chce. 

Nuž faktom je to, že pápež Ján Pavol II. pod vplyvom 
Svätého Ducha zrušil imprimatur. 

Len niekoľko málo vecí potrebuje schválenie cirkevnej hrierarchie, t. j. imprimatur. Ostatné veci, 

predovšetkým publikovanie súkromných zjavení, nepotrebujú žiadny imprimatur. Keď pápež 

skrze kanonické právo (z roku 1983) dáva túto slobodu veriacemu ľudu, nikto na nižších stupňoch 

hierarchie nemôže nariaďovať opačne, totiž vyžadovať imprimatur, kde pápež hovorí, že imprimatur sa 

nevyžaduje. Kompetentná cirkevná autorita má právo vyjadriť sa o tom alebo onom súkromnom 

zjavení, ale nemá právo zakázať jeho publikovanie. Môže povedať, že to alebo to je v určitom 

zjavení falošné alebo proti katolíckej viere, ale nemá autoritu vyhlásiť „publikovanie“ za zakázané. 

Pápež Pavol VI. zrušil INDEX, t. j. zoznam zakázaných kníh. To je ďalší argument pre tých, 
ktorí vyhlasujú určité knihy alebo časopisy za „zakázané“. 

Keď židovské autority zakázali apoštolom hovoriť v mene Ježiša Krista, Peter im povedal, že 

treba viac poslúchať Boha ako ľudí. Či netreba viac poslúchať pápeža ako biskupa či kňaza?! Ak sú 
dve rozporné stanoviská, koho treba viac poslúchať, pápeža alebo tých z hierarchie, ktorí mu protirečia? 

Nuž skutočnosťou je, že INDEX je zrušený a IMPRIMATUR tiež pre drvivú väčšinu vecí. 
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Ako by sme však mohli osvetliť tieto fakty? 

Myslím, že pilierovým bodom je tu Fatima. Alebo, ak chcete, 

fatimské zjavenia. 

V augustovom čísle M ROSY boli zverejnené lokúcie 

Thiare, kde Pán Ježiš hovorí, že žijeme v časoch 
prorokovaných Joelom. 

Potom vylejem svojho ducha na každé telo a budú 

prorokovať vaši synovia i vaše dcéry; vaši starci budú 

mávať sny a vaši mládenci budú mať videnia. Aj na 

služobníkov a služobnice vylejem v tých dňoch svojho 
ducha. (Joel 3, 1-2) 

Je celkom zrejmé, že tie časy sú teraz. Nikdy v histórii nebolo 

toľko súkromných zjavení a posolstiev ako je v našich časoch. 

Ale možno nie o tom by som mal tu teraz hovoriť. 

Lebo otázkou je, ako to všetko súvisí s Fatimou či s ostatnými 
skutočnosťami, ale predovšetkým s otázkou imprimatur. 

Panna Mária žiadala vo Fatime zasvätenie Ruska jej 

Nepoškvrnenému Srdcu. Prostredníctvom toho sa Rusko má 

obrátiť a obdobie pokoja má prísť na svet. Ak sa to neurobí, 

hovorí Matka Božia, „Rusko rozšíri svoje bludy po celom svete, spôsobiac vojny a 

prenasledovanie Cirkvi. Dobrí budú umučení, Svätý Otec bude musieť veľa trpieť a rozličné 
národy budú úplne zničené.“ 

Tieto posolstvá Panny Márie sa splnili do písmena. Rusko rozšírilo svoje bludy - bludy komunizmu - po 
celom svete. Len niekoľko príkladov: Vietnam, teológia oslobodenia v Južnej Amerike… 

Nie, vo svete nie je žiadny mier, lebo je tu boj medzi Ženou a hadom, ako je to predpovedané ešte v raji. 

Sestra Lucia nám hovorí, že diabol rozohráva karty na „rozhodujúci“ boj. Tento boj vrcholí v našich 
časoch. Tu sa rozhodne, kto vyhrá. 

  

Najúčinnejší útok diabla 

Diabol sa rozhodol zaútočiť na Cirkev z tej strany, z ktorej sa mu zatiaľ vo veľkej miery 

nedarilo. Zaumienil si, že zaútoči na Cirkev zvnútra. Zaútočiť zvnútra je najhroznejší útok. Nie je to 
ľahké, lebo na to potrebuje čas, kým sa dostane dovnútra... 

  

(Dokončenie v budúcom čísle) 
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Mešita nebude! 

Jeden z mála katolických bojovníků, který se v poslední době angažoval v mnoha causách 

hanobících Krista a křesťanství, živý podporovatel obnovy Mariánského sloupu a pražských 
kostelů - pan LADISLAV MALÝ, rozeslal petiční archy proti výstavbě mešity v Teplicích. 

Bylo nutno jednat rychle, stejně jako tomu bylo před nedávnou dobou, kdy se jednalo o výstavbě mešity 
v Orlové. Všichni velmi dobře a názorně sledujeme vystupování sil islámu po celém světě.  

  

Ale nyní k věci: Katolický týdeník č. 33, 10.-16. srpna 2004 (strana 7) uvádí: 

„Mešita se v TEPLICÍCH stavět nebude. Arabský investor, který chtěl ve městě vybudovat luxusní hotel s 

kulturním centrem a muslimským svatostánkem, od svého záměru ustoupil kvůli protestu místních 
obyvatel. 

Žádost o stavbu mešity podali na teplický magistrát arabští podnikatelé zastupováni firmou KANTAR 
TRADE již loni. Místní radní zpočátku se stavbou souhlasili. 

Nový „svatostánek“ mělo využívat zhruba 9 tisíc lázeňských hostů, kteří každoročně do města jezdí z 

Arabského poloostrova. 

To se ale nelíbilo celé řadě místních obyvatel, a tak sepsali PETICI se zhruba 5000 protestních podpisů. 

Autoři v ní vyslovili své obavy z TERORIZMU. Jeden z nich jako důvod sepsání petice uvedl, že 

„teroristický útok na USA byl organizován v mešitách v Německu“. 

Pod stupňujícím se tlakem veřejnosti se začali obracet i radní. Město podle listu nemohlo stavbu zakázat, 
ale jako účastník územního řízení začalo dávat připomínky. To nakonec Araby definitivně odradilo.” 

Není toto dostatečný důvod k posílení přesvědčení, že pokud se lidé ozývají a dávají najevo svůj 
nesouhlas, mají naději? 

P. Petr Dokládal, Starý Jičín 

12. srpna 2004 
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Modlitbový deň / Pútnické miesta Európy 

4. celoslovenský modlitbový deň v Lučenci 

Matka všetkých národov 

V sobotu 4. septembra sa v najväčšej farnosti Rožňavskej 

diecézy  Lučenci v športovej hale konal 4. celoslovenský 

modlitbový deň ku cti Matky všetkých národov. Podujatie sa 

začalo Eucharistickou poklonou, nasledovala prednáška 

pátra Paula Máriu Sigla (na snímke), s premietaním 
diapozitívov na tému „Robiť, čo nám káže Matka“. 

V nej povzbudil poslucháčov, aby načerpali novú nádej z úcty k 

Panne Márii. Povzbudil robiť to, čo nám káže Mária a zabrániť 

svetovej katastrofe modlitbou sv. ruženca. Pokorná modlitba plná 

dôvery a odovzdanosti môže dosiahnuť obrat, nielen politický, ale aj 

duchovný, pretože svet nemá riešenie. Mária je Matkou každého 
jednotlivca, ona nám pomôže k novému rozkvetu. 

Svätú omšu celebroval rožňavský diecézny biskup Mons. Eduard 

Kojnok, spolu s biskupomPavlom M. Hnilicom. Hlavný celebrant vo svojej homílii vyzval k nasledovaniu 

Panny Márie. Po sv. omši nasledovalo slávnostné zasvätenie sa Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie 

slovami zasvätenia Jána Pavla II., ktorým zasvätil celý svet v Jubilejnom roku 2000. Potom sa účastníci 
pomodlili ruženec Božieho milosrdenstva s meditáciami a odzneli svedectvá hostí: 

Marián Kuffa - farár zo Žakoviec,  preplnenú športovú halu dokázal strhnúť svojím životným príbehom. 

Po ňom vydal svoje životné svedectvo biskup Mons. Pavol M. Hnilica. Okrem iného vyzval k modlitbe za 
Sv. Otca Jána Pavla II. Celý modlitbový deň sa ukončil eucharistickým požehnaním. 

Štefan Kosturko/zh, TK KBS 

  

Videokazetu Robiť, čo nám káže Matka!, si môžete objednať na adrese:  

Rodina Panny Márie, 985 11 Stará Halič 2. 

 

  

Hviezda evanjelizácie 

  

Milí bratia a sestry! Svätý Otec nás na začiatku tretieho tisícročia povzbudzuje slovami Ježiša 

Petrovi: „Duc in altum! Plní nádeje poďme vpred! Pred Cirkvou sa otvára nové tisícročie ako 

šíry oceán, na ktorý sa má vydať v nádeji na pomoc Ježiša Krista. Boží Syn, ktorý sa z lásky k 

ľuďom stal pred dvetisíc rokmi človekom, koná svoje dielo aj dnes. Musíme mať pozorné oči, 

aby sme to videli, a predovšetkým veľkorysé srdce, aby sme sa aj my stali jeho nástrojmi... 

povzbudení nádejou, ktorá nezahanbuje (porov. Rim 5, 5)“. 
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Na tejto ceste nás sprevádza Panna Mária, Hviezda novej evanjelizácie. Ona je žiarivá ranná zora a 

bezpečná betlehemská hviezda na našej púti.  Panna Mária, Pani nádeje, sa vo všetkých národoch a vo 

všetkých krajinách Európy viackrát ukázala ako Matka, schopná v ťažkých okamihoch dejín Európy dodať 
nádej. Naše národy uctievajú Božiu Matku na mnohých známych pútnických miestach. 

  

Najznámejšie svätyne sú však tieto: 

- v Bosne a Hercegovine Medžugorie, Kondžilo-Komušina a Hrasno, 

- v Chorvátsku Marija Bistrica, 

- v Rakúsku Mariazell, 

- v Poľsku Čenstochová (Jasna Góra), 

- na Slovensku Šaštín, 

- v Slovinsku Maria Hilf v Brezje, 

- v Česku Velehrad,  

- v Maďarsku Máriapócs.  

  

Máriapócs 

Máriapócs je jedným z najmenších miest v Maďarsku. Za svoju 

mestskú hodnosť môže ďakovať viacstoročným uznaním 

posvätnosti tohoto miesta. Toto miesto je azda najdôležitejším 

strediskom Gréckokatolíckej cirkvi, jeho duchovný rozmer presiahol 

až za hranice, predovšetkým v karpatskej oblasti na gréckokatolícku 

maďarskú menšinu. 

Pamätné miesto máriapócsskej púte pápeža Jána Pavla II. 

 V Máriapócsi sa už tri stáročia stretávajú Maďari, Rusíni, Rumuni, 

Slováci, Rómovia, katolíci a k iným cirkvám patriaci veriaci. 

Toto stáročné dedičstvo dosiahlo vrchol vtedy, keď tu 18. augusta 

1991, Svätý Otec Ján Pavol II. slúžil svätú liturgiu za prítomnosti  mnohotisíc veriacich nielen z 
Maďarska, ale aj zo zahraničia.  

Na túto slávnosť prišlo vyše 300 000 ľudí z celého územia Karpatskej kotliny. Máriapócs sa stal symbolom 

jednoty, solidarity a prameňom pokoja. Počas celej návštevy ani na jednej svätej omši Svätý Otec nebol 

taký šťastný a veselý ako v Máriapócsi. Na túto pamiatku zhotovili novú bronzovú bránu baziliky a 
vytvorili pamätný park na pútnickom mieste, v strede ktorého stojí mohutná drevená socha Krista. 

  

História Milostivého obrazu a slzenia 

Pri vzniku milostivého miesta hral rozhodujúcu úlohu zázrak slzenia, pre ktoré 
na mieste vtedajšieho kostola postavili dnešnú baziliku. 
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Zázrak tejto udalosti sa začal v roku 1696, keď počas sv. liturgie jeden pócssky sedliak so 

zdesením zbadal, ako z obrazu Božieho narodenia na ikonostase, z Máriiných očí stekajú slzy a 
črty tváre zobrazujú bolesť. Aj návštevníci kostola sa čoskoro dozvedeli o zázračnom slzení. 

Na druhý deň prišiel do kostola dav ľudí. Rímskokatolícky kňaz zo susednej farnosti Kálló zdvihol k obrazu 

umierajúce dieťa jedného dôstojníka. Dieťa sa dotklo obrazu a vyzdravelo. Šťastná matka dala pred obraz 

prsteň s drahokamom a tým sa začalo stáročné uctievanie pócsskej Márie. Tú dodnes vďačne uctievajú 

veľké zástupy ľudí. 

  

Slzenie obrazu trvalo s prestávkami od 4. 

novembra do 8. decembra. Na základe týchto 

skutočností I. Lipót, rakúsky cisár a maďarský kráľ, dal 

biskupovi z Egru príkaz a slziaci obraz Márie dali previezť 

do Viedne. Už pri prevoze do Viedne sa robili nespočetné 

kópie tohoto obrazu. Jedna takáto kópia sa dostala aj na 
pôvodné miesto do Máriapócsu. 

Nový pócssky obraz, podobný tomu pôvodnému, 

začal slziť v roku 1715. 1., 2. a 5. augusta vyronil 

veľa sĺz. Komisia udalosť prešetrila a zistila jej 

nadprirodzený pôvod. Obraz druhý raz slzil v decembri 

1905, s prestávkami skoro celý mesiac. Udalosť slzenia 

prešetrovala zmiešaná cirkevná a svetská komisia a 
potvrdila pravosť slzenia. 

V roku 1948 pápež Pius XII. máriapócssky kostol 

povýšil na baziliku. Tak sa vybudoval v nyírskom obvode 

máriapócssky kostol so slávnym Máriiným obrazom, 

ktorý silne ovplyvnil život tu žijúcich ľudí - ich prítomnosť 
aj budúcnosť. 

V roku 2003 sa Máriapócs, v Maďarsku najznámejšie mariánske pútnické miesto, dostalo do 

„Európskej mariánskej siete“ ako miesto, kde Mária svojimi slzami vyvoláva pokoru, slzy, 
obrátenie. 

         Pripravila: Viera Koleková 
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Príbeh 

Boží miláčik 

Milá redakcia M ROSA! 

V januári ste uverejnili môj životný príbeh. Veľa sa 

odvtedy zmenilo nielen k horšiemu, ale aj k 

lepšiemu. Manželov vzťah ku mne sa vyostril 

natoľko, že musím neustále odolávať jeho 
psychickým útokom a vyhrážkam smrťou. 

Aj keď sa z bytu „akože“ odsťahoval (kvôli vlastnému 

súkromiu), do spoločného bytu, v ktorom bývam so 

synmi, má kedykoľvek prístup, čo aj v plnej miere 

využíva (príde si vziať čistú bielizeň, prípadne ma 

beztrestne a nehanebne urážať a doslova týrať). Dnes 

mi prišiel oznámiť, že podáva žiadosť o rozvod 

manželstva, a pretože „všetko je jeho“, mám len tak 

zmiznúť niekam do minulosti. Boli to strašné dve 

hodiny, ktoré som si musela pretrpieť, a čo sa v mojej 

duši odohrávalo po jeho odchode, opísať asi ťažko 

dokážem... Vzala som si ruženec, ale len s veľkou 

námahou som sa ho dokázala pomodliť. Nedokážem 

pochopiť, ako sa môžu takto správať ľudia. Náš Pán pre 

mňa pripravil skutočne ťažký kríž, ale on sám vie, prečo 

je to tak. Náš páter mi zvykne povedať, že preto, lebo 

som „Boží miláčik...“ Kiežby to tak bolo! Teda, potom si 

to ocenenie musím niečím zaslúžiť. Je to nesmierne ťažké, ale Pán za mnou vždy niekoho pošle, kto mi 
pomôže, alebo sám spraví zázrak - taký iba pre mňa, a moja viera sa posilní. 

Aj nedávno, plná zúfalstva, som do mobilu vyťukala známemu, či je možné, aby aj mňa mal náš Pán rád. 

A zrazu vonku nastalo zvláštne svetlo. Vybehla som na balkón (máme dva). Do polovice jedného padal 

obrovský lejak a v druhej polovici nepršalo. Pozrela som sa ďalej a popred okná, pod druhým balkónom, 

bola rozprestretá dvojitá dúha... Predtým som bola so starším (chorým) synom na „Umučení...“ v kine. 

Pod tlakom reklamy z médií som mala strach ísť sama. Najskôr som bola sklamaná z toho, že hoci sa 

považujeme za kresťansky založené mestečko, sála bola obsadená len z 1/3. Rozplakala som sa už v 

Getsemane pri Ježišovom utrpení.  

Môj syn, ktorému lekári do diagnózy napísali, že je chudobný na citové prejavy, ma silno chytil za ruku a 

hladkal mi ju počas celého filmu. Ani nedokážem posúdiť, čo ma dojímalo viac... Matka na plátne strácala 
svojho milovaného Syna a môj bol v tej chvíli tak úžasne blízko...  

Chcem však povedať, že už som pochopila kolotoč a všetko „anti“, ktoré bolo namierené proti tomuto 

filmu. Mal by ho vidieť predovšetkým každý kresťan, aby si mohol urobiť vlastný názor. Ja, hoci som 

naozaj „citlivka“ a teror, krv a násilie nemôžem vidieť ani v televízii, nemusela som počas filmu jediný raz 

sklopiť zrak. Pritom tuším, že v skutočnosti to bolo ešte horšie. Tu niekomu nejde o to, chrániť nás pred 
násilím, ale o to, aby ľudia nespoznali Krista, aby ich tento film k nemu nepriviedol. 

Pomohol mi ešte jeden pán. V ťažkej situácii, keď nám hrozilo, že prídeme o byt, poslal nám len tak - 
nezištne, peniaze. Stal sa mojím dobrodincom, za ktorého sa denne modlím. 

Pomáham v Domove dôchodcov ľuďom, ktorí sú na to odkázaní a oni sú za to nesmierne vďační. Ja, keďže 

neviem pomôcť ani sama sebe, mám radosť z toho, že o moju pomoc vôbec niekto stojí... O chvíľu pôjdem 

pešo do kostolíka a možno mi náš Pán pošle niekoho do cesty. Ale to už nechám na neho. Nech je 
zvelebený za svoje veľké milosrdenstvo! 
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P.S. Koncom apríla som bola na púti v Lurdoch. Bolo to úžasné! Som nesmierne vďačná 

dobrodinke, teraz už mojej priateľke, ktorá mi to umožnila, lebo ona to všetko financovala. 

A vďačná som všetkým, čo sa mi akýmkoľvek spôsobom snažia pomôcť. Veľmi si to vážim. 

Schmidtová, Detva 

Ilustračné foto: (a) 
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Krátke správy / Rôzne 

Zomrel MUDr. Anton Neuwirth 

V  noci  z  utorka na stredu 22. septembra 2004 vo veku 83 rokov 

MUDr. Anton Neuwirth.  Opustila nás známa a inšpirujúca osobnosť, 

dôsledný katolík, bývalý politický väzeň, kandidát na prezidenta 

Slovenskej republiky, veľvyslanec Slovenska vo Vatikáne, 

spisovateľ a lekár, človek, ktorého životným krédom bola láska. 

Prosíme Vás všetkých o modlitbu za neho. Odpočinutie večné daj 
mu ó Pane!          (r) 

  

  

  

 

  

Útok na pátra Pia! 

V Ríme ťažko poškodili sochu v Taliansku mimoriadne populárneho 

pátra Pia z Pietrelciny (1887-1968). Neznámi páchatelia soche 

vysokej 1,35 metra na námestí vo štvrti Tuscolano odrazili hlavu a 

ruky. Talianske médiá predpokladajú, že to spáchali vandali či skôr 

satanisti. Páter Pio je v Taliansku taký obľúbený, že takýto barbarský 

čin je tu nepochopiteľný. 

 

Mládež  dôveruje Cirkvi 

„Dve tretiny poľskej mládeže - podľa prieskumov - aj v súčasnosti 

dôverujú Katolíckej cirkvi. Mladí ľudia si cenia úlohu Cirkvi ako 

vyslovene pozitívnu pre premenu spoločnosti,“ vyhlásil na kongrese 
Renovabisu poľský teológ morálky  a sociológ Janusz Marianski. 

 

  

Svätý Otec pozýva 

Pápež Ján Pavol II. vo svojom posolstve k Svetovým dňom mládeže 2005 

v nemeckom Kolíne nad Rýnom v súvislosti s idolmi konzumnej 

spoločnosti upozorňuje mladých na krásu a fascináciu, ktoré vychádzajú z 

Krista.  Svetové dni mládeže sa začnú stretnutiami mladých vo všetkých 

nemeckých diecézach od 11. do 15. augusta. Od 16. do 21. augusta sa 
bude konať ústredné podujatie v Kolíne nad Rýnom.   (TK KBS) 
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Proti Dňu Ježiša 

K protestu proti Dňu Ježiša, na ktorý organizátori očakávali 11. septembra 2004 v Berlíne desaťtisíce 

kresťanov, vyzvala ľavicová skupina študentov berlínskej Humboldtovej univerzity na internete. Táto 
skupina je v spojení aj s Medzinárodným zväzom ateistov. 

„Ten, kto sa zúčastní na Dni Ježiša, popiera ciele spoločnosti slobodných ľudí tu a teraz,“ píše sa v 

pamflete protifašistickej skupiny vysokoškolákov univerzity. „Účastníci Dňa Ježiša majú sexistický, 

biologistický a rasistický obraz človeka a  svojimi výrokmi diskriminujú homosexuálov. Svojou podporou v 
Ježiša veriacich mesiánskych Židov sa správajú antisemitsky.“        (KATH-NET/zg) 

  

 


